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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. február 23. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2016. évi költségvetési rendelet elfogadása. 

 



3 

 

TARTALOMJEGYZÉK 
 
Rend. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 

5/2016. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről  
szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet  
módosítása      9. 

 
6/2016. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről 54. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 
 
28/2016.  Napirend elfogadása      6. 
 
29/2016.  Polgármesteri jelentés elfogadása    8. 
 
30/2016.  Védőnő helyettesítésére pályázati kiírás   14. 
 
31/2016.  Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos  

helyettesítési ügye      15. 
 
32/2016.  A KEVIÉP Kft. bérleti szerződés meghosszabbítás  

iránti kérelme       16. 
 
33/2016.  Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti üres  

garázs bérbeadása – Matuszkáné Lovas Tünde  17. 
 
34/2016.  Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti üres  

garázs bérbeadása – Sákovits Zsanett   18. 
 
35/2016.  Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti üres  

garázs bérbeadása – Kiss Péter    19. 
 
36/2016.  Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti üres  

garázs bérbeadása – Tóth Mihály    20. 
 
37/2016.  Sportcsarnok nyitvatartása     21. 
 
38/2016.  Önkormányzati tulajdonú ingatlanokban (gyógyszertár 

- orvosi rendelő és védőnői szolgálat) nyílászárócsere 27. 
 
39/2016.  Gyógyszertár - orvosi rendelő épületben lévő kazán  

cseréje        28. 
 
40/2016.  Védőnői szolgálat épületrészének fűtése   28. 
 
41/2016.  Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti 

bérlakások fűtéskorszerűsítése    33. 
 
42/2016.  A polgármester szabadságának ütemezése   35. 
 
43/2016.  Projekt-előkészítő tanulmány megrendelése –  

„Belvíz- és helyi vízkár veszélyeztetettségének 
csökkentése Kiszomboron” tárgyú pályázathoz  36. 
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44/2016.  Megalapozó dokumentum elkészítésének  
megrendelése – bölcsőde épület korszerűsítését  
célzó pályázathoz      38. 

 
45/2016.  Család- és gyermekjóléti szolgálat létszámkeretének 

meghatározása tárgyú 27/2016.(II. 9.) KNÖT  
határozat hatályon kívül helyezése    39. 

 
46/2016.  A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör részére 

irodahelyiség biztosítása     48. 
 
47/2016.  Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti 

Kör 2016. évi programjairól     49. 
 
48/2016.  Belterületi gyalogos-átkelőhelyek létesítése  

– 2 helyszínen       50. 
 
49/2016.  Kiszombor belterületi gyalogos-átkelőhelyek  

burkolatépítésének megrendelése    50. 
 
50/2016.  Kiszombor belterületi gyalogos-átkelőhelyek 

forgalomtechnika létesítésének megrendelése  51. 
 
51/2016.  Kiszombor belterületi gyalogos-átkelőhelyek  

közvilágítás létesítésének megrendelése   52. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. február 23. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Szirbik Imre alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián 
képviselő, Tóth András képviselő 
 
Összesen: 7 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Baranyi Istvánné humánpolitikai előadó, Horváth Izabella 
intézményvezető, Hegedűs Sándor művelődésszervező, Endrész Erzsébet Kiss Mária 
Hortensia Honismereti Kör elnöke 
 
Meghívott: Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr, Fekete Kornélia gépésztervező, Dr. Fekete 
Gyöngyi háziorvos, Budainé dr. Kormányos Éva gyógyszertárvezető 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat és a megjelent vendégeket! Megállapítom, hogy a képviselő-testület 
határozatképes számban jelen van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre a 
meghívó alapján. Más javaslat? Amennyiben nincs, aki egyetért a napirenddel, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 28/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
28/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2016. február 23-ai soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. A 2016. évi költségvetési rendelet elfogadása. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend 
Polgármesteri jelentés. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az első napirend a polgármesteri jelentés.  

• Február 11-én mikrotérségi ülés volt Makón. 
• Február 12-én Többcélú Társulás, Ivóvízminőség-javító Társulás és 

Szennyvízcsatornázási Társulás ülésén voltam.  
• Február 13-án a busó felvonuláson vettem részt.  
• Február 15-én Krizsán Katalin tervezővel egyeztettünk a bölcsőde épület 

korszerűsítéséről. Valószínűleg a Rákóczi utcai épületben kerülne kialakításra az új 
bölcsőde. Problémát fog jelenteni, hogy hasznosítani kell a másik épületet, ezt a 
pályázatban jelezni kell, ha kiürül az épület, milyen célra fogjuk hasznosítani. A 
közmunkások részére lehetne majd kialakítani az épületet.  

• Február 18-án pályázatíró keresett meg, aki vidékfejlesztési pályázatokat ír, felhívta a 
lehetőségekre a figyelmet. Lehetőség van pályázni épületek külső homlokzatának 
rendbetételére, de nem lehet olyan épületre, ami után bérleti díjat fizetnek. Így a 
pályázat szempontjából nem jó a KTSZ és a gyógyszertár épülete sem. Pályázni 
esetleg Hegyes doktor úr volt szolgálati lakásának homlokzat felújítására lehetne. 
Pályázni lehet művelődési terek bővítésére is, de csak 1000 fő lakosságszám alatti 
településeknek.  

• Február 19-én Szalai Szilvia, a Foglalkoztatási Osztály osztályvezetője ellenőrizte az 
egyik programunkat. Délután Hódmezővásárhelyen voltam az új kórházi osztály, 
rendelők megnyitási ünnepségén. A megvalósult beruházást Balogh Zoltán miniszter 
úr és Lázár János miniszter úr adta át.  

• Többcélú Társulás ülésén Farkas Éva Erzsébet asszony említette, hogy a fürdői 
gyógykezelésekhez Makó egy alapítványon keresztül támogatást nyújtott. A támogatás 
mértéke a kezelések számától függött. A TB alapján a betegeknek kellene fizetnie ezt 
az önrészt. Szüksége volt Makónak arra, hogy növekedjen a fürdő forgalma a pályázat 
miatt is, ezért egy alapítványon keresztül hozzájárultak és a kiszomboriak 
gyógykezelésének önrészét fedezték. Nemcsak a kiszomboriakét, hanem a 
kistérségben élőkét is. Van még a kistérségi kedvezmény, ami nem kapcsolódik 
gyógykezeléshez, az még ugyanúgy megmarad, de a gyógykezeléseket már nem 
kívánják támogatni. Makó lakosai benne maradnak, de a térség lakosai március 1-től 
kikerülnek. Elmondtam, hogy számoljanak, mennyit veszítenek ezen, mert a TB 
valamennyit finanszíroz, ha ezt hozzáteszik hogyan fog alakulni. A válasz az volt, 
hogy ez így jó. A 2015 évi hozzájárulásnak van még 2016 évi áthúzódó hatása. A 
szociális rendelet alapján nyújtunk támogatást a helyi lakosoknak, bevezettük az eseti 
gyógyszertámogatást is, amiből szemüveget, gyógyászati segédeszközt lehet vásárolni. 
Most Makónak nincs ránk szüksége, ezt szóvá is tettem.  

 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény?  
 
Gazsi Gábor képviselő: Első gondolatom az volt, hogy tudjuk-e esetleg tovább a 
zomboriaknak ezt a támogatást nyújtani? 
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Szegvári Ernőné polgármester: Nem javaslom, nagyon sok mindent beépítettünk a helyi 
rendeletbe, úgy gondolom, hogy ez így rendben lévő. Segíteni próbálunk, de figyelni kell azt 
is, hogy jövedelmi viszonyokhoz kötötten adjuk a támogatást. Ez egy általános támogatás 
volt, mindenki kapta, nem volt jövedelmi korlát.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mikorra ütemezzük a bejárásokat?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az iskolában iskolai időszakban nem kellene körülnézni, 
tavaly is júniusban néztük meg. A márciusi testületi ülést kezdhetjük bejárással, az iskolán 
kívül.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Volt már szó a kerékpártárolók világításáról. Ott az egyik oszlopon 
két kamera van, arra vezeték nélkül is fel lehetne tenni egy napelemes LED világítást.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mennyibe kerül? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Pár ezer forintba.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg fogjuk nézni.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Az előbb a bejárásokról volt szó. A gyógyszertár felső szintjét 
meg lehetne nézni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Természetesen, fel lehet menni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Nagyon szépen ki lett takarítva a Régi Makói utca utáni külterületi 
rész. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, 
kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 29/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
29/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2016. február 23-ai testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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2. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati 
rendelet módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 3. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 
4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet módosításával folytassuk munkánkat. Köszöntöm a 
közgazdasági csoportvezetőt. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A teljesítéshez igazítjuk az 
előirányzatokat. Az óvodánál egy nagyobb összeg kerül módosításra, mert a decemberi bér 
decemberben kifizetésre került, finanszírozásként az intézmény megkapta, költségvetési 
maradványként fog majd szerepelni. Nagyobb eltérés nem volt a felhasználás és a teljesítés 
között.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: A részesedések értékesítése sor mit tartalmaz? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A vízmű üzletrész értékesítését. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a 2015. évi költségvetés módosításával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 5/2016. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
5/2016. (II. 24.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli 
el: 

1. § 
 
Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 2. melléklete az alábbiak szerint változik:  
 
Köznevelési feladatok támogatása csökken          756 e Ft 
Szociális, gyermekjóléti és gyermekétkeztetési feladatok támogatása nő   2.699 e Ft 
Működési célú költségvetési támogatás és kiegészítő támogatás csökken 10.300 e Ft 
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Egyéb működési célú támogatások nő       1.645 e Ft 
Központi kezelésű előirányzat működési célú támogatás nő    1.140 e Ft 
Fejezeti kezelésű EU-s működési célú támogatás nő     8.337 e Ft 
Működési célú támogatás TB pénzügyi alapokból csökken        143 e Ft 
Működési célú támogatás elkülönített állami pénzalapokból nő    6.088 e Ft 
Működési célú támogatás helyi önkormányzatoktól nő     1.106 e Ft 
Egyéb működési célú támogatás értékű bevétel csökken     9.626 e Ft 
Termőföld bérbeadása miatt SZJA nő            21 e Ft 
Magánszemélyek kommunális adója nő          604 e Ft 
Helyi iparűzési adó nő         3.604 e Ft 
Gépjárműadó nő             216 e Ft 
Egyéb pótlék, bírság nő              26 e Ft 
Áru- és készletértékesítés nő            126 e Ft 
Bérbeadásból származó bevételek nő       4.082 e Ft 
Közvetített szolgáltatások nő            759 e Ft 
Önkormányzati lakások lakbér bevétele nő          301 e Ft 
Önkormányzati egyéb helyiségek bérbeadása csökken     2.295 e Ft 
Ellátási díjak csökken          1.385 e Ft 
Kiszámlázott általános forgalmi adó csökken         107 e Ft 
Általános forgalmi adó visszatérülése nő          836 e Ft 
Kamatbevételek nő               92 e Ft 
Egyéb működési bevételek nő           715 e Ft 
Részesedés értékesítése során realizált árfolyam nyereség nő  11.128 e Ft 
Háztartások működési visszatérítendő tám. kölcsön visszatérítése nő        56 e Ft 
Felhalmozási célú átvett pénzeszköz csökken      6.989 e Ft 
Részesedések értékesítése nő         3.060 e Ft 
Államháztartáson belüli megelőlegezés nő       9.493 e Ft 
 
Így a költségvetési főösszeg 1.029.982 e Ft-ra változik. 
 

2. § 
 
Az R. 3/1. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 1. alcím 
Önkormányzati jogalkotás kiadási előirányzata nő    1.257 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő 1.648 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő  244 e Ft 
  dologi kiadás csökken 1.552 e Ft 
  felhalmozási kiadás nő     917 e Ft 
 
I. cím 2. alcím 
Köztemető-fenntartás kiadási előirányzata csökken    3.092 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás csökken    305 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó csökken      80 e Ft 
  dologi kiadás csökken  2.707 e Ft 
 
I. cím 3. alcím 
Önkormányzati vagyonnal való gazdálkodás kiadási előirányzata csökken 1.527 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás csökken      45 e Ft 
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  szociális hozzájárulási adó csökken       11 e Ft 
  dologi kiadás csökken  1.136 e Ft 
  felhalmozási kiadás csökken      335 e Ft 
 
I. cím 4. alcím 
Közutak, hidak, alagutak üzemeltetése kiadási előirányzata csökken 1.921 e Ft 
ebből  szociális hozzájárulási adó csökken      22 e Ft 
  dologi kiadás csökken  1.899 e Ft 
 
I. cím 5. alcím 
Ár- és belvízvédelemmel összefüggő tevékenység kiadási előirányzata csökken 500 e Ft 
ebből  dologi kiadás csökken 500 e Ft 
 
I. cím 6. alcím 
Közvilágítás kiadási előirányzata nő      821 e Ft 
ebből  dologi kiadás nő  821 e Ft 
 
I. cím 7. alcím 
Város- és községgazdálkodás kiadási előirányzata csökken   1.111 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás csökken 1.098 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó csökken     296 e Ft 
  dologi kiadás nő      384 e Ft 
  felhalmozási kiadás csökken     101 e Ft 
 
I. cím 8. alcím 
Család- és nővédelmi egészségügyi szolgáltatás kiadási előirányzata csökken 956 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás csökken   57 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő   31 e Ft 
  dologi kiadás csökken  930 e Ft 
  felhalmozási kiadás csökken   200 e Ft 
 
I. cím 9. alcím 
Iskolai, óvodai intézményi étkeztetés kiadási előirányzata csökken 2.209 e Ft 
ebből   dologi kiadás csökken  2.209 e Ft 
 
I. cím 10. alcím 
Közfoglalkoztatás kiadási előirányzata nő     9.946 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  4.058 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 1.437 e Ft 
  dologi kiadás nő   1.870 e Ft 
  felhalmozási kiadás nő  2.581 e Ft 
 
I. cím 12. alcím 
Könyvtári szolgáltatás kiadási előirányzata csökken      501 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás csökken      40 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő    390 e Ft 
  dologi kiadás csökken     205 e Ft 
  felhalmozási kiadás csökken     515 e Ft 
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I. cím 13. alcím 
Művelődési ház kiadási előirányzata nő       1.474 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő     125 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő      45 e Ft 
  dologi kiadás nő   1.280 e Ft 
  felhalmozási kiadás nő       24 e Ft 
 

3. § 
 
Az R. 3/2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
II. cím Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata csökken   1.819 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás csökken    435 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó csökken    115 e Ft 
  dologi kiadás csökken  1.324 e Ft 
  felhalmozási kiadás nő       55 e Ft 
 
III. cím 
Óvodai nevelés kiadási előirányzata nő     4.700 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  4.381 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő    458 e Ft 
  dologi kiadás csökken     293 e Ft 
  felhalmozási kiadás nő     154 e Ft 
 

4. § 
 
Az R. 3/3. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 13. alcím 
Szociálpolitikai juttatások kiadási előirányzata csökken   2.850 e Ft 
1. Rendszeres szociális segély csökken         8 e Ft 
2. Bérpótló juttatás csökken       235 e Ft 
3. Lakásfenntartási támogatás normatív nő     718 e Ft 
4. Lakásfenntartási támogatás települési csökken 6.066 e Ft 
5. Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás nő 3.949 e Ft 
6. Átmeneti segély idősek nő    1.511 e Ft 
7. Temetési segély csökken       160 e Ft 
8. Gyógyszertámogatás csökken   2.421 e Ft 
9. Köztemetés csökken       210 e Ft 
10. Szoc. rászorultak kölcsöne nő        72 e Ft 

 
5. § 

 
Az R. 3/4. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 14. alcím 
Pénzeszközátadás kiadási előirányzata csökken    419 e Ft 
2. Hulladékgazdálkodási Társulás csökken      43 e Ft 
4. Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és  
Óvodai Önkormányzati Társulás csökken 1.144 e Ft 
6. Jótállási garancia visszautalása nő     465 e Ft 
7. Alföldvíz Zrt. lakossági szennyvíz nő        6 e Ft 
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8. Magyar Államkincstár nő        35 e Ft 
9. Ivóvízminőség-javító Társulás nő     106 e Ft 
10. LEADER Egyesület nő        54 e Ft 
12. Makó-Térségi Többcélú Társulás nő    102 e Ft 
 

6. § 
 
Az R. 3/5. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 15. alcím 
Kiemelt felújítási kiadások előirányzata csökken    1.353 e Ft 
1. Napelemes fejlesztések megvalósítása csökken      975 e Ft 
2. Kötelező önkormányzati feladat ellátásához  
kapcsolódó ingatlanok felújítása nő     2.133 e Ft 
3. Gyógyszertár és orvosi rendelő nyílászárócsere csökken 2.511 e Ft 
 

7. § 
 
Az R. 3/6. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 16. alcím 
Kiemelt beruházási kiadások előirányzata csökken    9.861 e Ft 
1. 43-as főút melletti külterületi kerékpárút fejlesztése 
Kiszombor külterületén csökken    1.878 e Ft 
2. Közbiztonság növelését szolgáló fejlesztések nő     127 e Ft 
3. Fedett kiülő, asztalok padok csökken   2.086 e Ft 
4. Gyalogátkelő Makói u. – Szent István tér csökken 2.045 e Ft 
5. Gyalogátkelő József A. u. – Makói u. csökken  1.334 e Ft 
6. Gyalogátkelő Szegedi u. – Nagyszentmiklósi u. csökken 1.576 e Ft 
7. Gyalogátkelő Szegedi u. – Óbébai u. csökken  1.069 e Ft 
 

8. § 
 
Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik: 
1. Általános tartalék nő        34.454 e Ft 

9. § 
 
Ez a rendelet 2015. december 31-én lép hatályba. 
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- Védőnő helyettesítésére pályázati kiírás. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a pályázati felhívás a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a védőnő helyettesítésére pályázati 
kiírás. A jelenlegi helyettesítési rendben a ferencszállási védőnő van benne. Most hosszú 
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távról van szó, ezért szeretnénk egy személyt, aki a védőnő távolléte alatt korrektül elvégezné 
ezt a feladatot. Kérdés? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: A pályázati kiírás szerint 2017. december 31-ig szólna a 
megbízás. Miért pont eddig az időpontig? Nem kellene hosszabb időtartam? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A védőnővel így egyeztettük le. Lehet majd módosítani az 
időpontot, ha mégsem jön vissza, akkor még dolgozni. Kérdés? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 30/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Védőnő helyettesítésére pályázati kiírás 
 
30/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a védőnő 
helyettesítésére pályázati kiírás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor, Szegedi u. 2. 
szám alatti székhellyel működő, az I. számú és a II. számú - Kiszombor védőnői szolgálat 
védőnőjének távolléte idejére, határozott időre, tartós helyettesítésre, a védőnői álláshely 
betöltésére pályázatot ír ki a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény 
(a továbbiakban: Kjt.) 20/A. (1) bekezdése szerint. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a pályázati felhívás szövegét 
a jelen határozat mellékletét képező tartalommal jóváhagyja. 
 
A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a pályázati felhívásnak a 
Kjt. 20/A. § (4) bekezdésében meghatározottaknak megfelelő közzétételéről gondoskodjon a 
kormányzati személyügyi igazgatási feladatokat ellátó szerv internetes oldalán, az 
önkormányzat honlapján, valamint a Polgármesteri Hivatal hirdetőtábláján. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos helyettesítési ügye. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a bejelentés és a nyilatkozatok a jegyzőkönyv 5. számú 
melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos helyettesítési 
ügye a következő döntési javaslat. Szerződésben rendelkezni kell ebben az esetben is a 
helyettesítésről. Fogorvos úr szerződésében is van egy ilyen kitétel, helyettese Dr. Rózsa 
Krisztina Eszter Csanádpalotán. Felmerült problémaként, hogy senki nem megy el 
helyettesíteni, hanem a saját rendelőjükben végzik a helyettesítést, a betegeknek kell utazniuk. 
Megkértem doktor urat, hogy keressen közelebb helyettesítő orvost, mert az nem elvárható, 
hogy kiszombori menjen Csanádpalotára és csanádpalotai jöjjön Kiszomborra. Deszken 
vállalta a helyettesítést a fogorvos, de oda is el kell utazniuk a betegeknek. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Javaslom elfogadni, jobb, hogy közelebb van a helyettesítő orvos, 
illetve az újságban is meg kellene többször jelentetni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem biztos, hogy meg kellene jelentetni, mert a helyettesítés 
bármikor felléphet, és a rendelőre írják ki, hogy hova kell menni. Nagyon ritkán fordult elő 
eddig a helyettesítés. Kérdés?  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Annyiról kellene tudnia a lakosságnak, hogy esetleges 
helyettesítéskor hova kell menni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az mindig akkor dől el, amikor aktuális a helyettesítés. Kettő 
orvos van megjelölve, de például a deszki beteg lett, akkor Csanádpalotára kell menni. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Csak mint tényt kellene közölni, mert lehet, hogy a 
zomboriak nincsenek azzal tisztában, hogy ilyenkor el kellene menniük másik településre. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más településről is el kell menni, kivétel Makó, mert ott több 
körzet van, de a makói fogorvosok nem vállalták a helyettesítést, annyira sok a beteg, több 
praxis van üres. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 31/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos helyettesítési ügye 
 
31/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Dr. 
Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos helyettesítési ügye tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a zavartalan és folyamatos 
betegellátás érdekében hozzájárul ahhoz, hogy a Dentallium Orvosi Bt. által, Dr. 
Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos (működési nyilvántartási szám: 46023) személyes 
közreműködésével működtetett, 6775 Kiszombor, Szegedi u. 2. szám alatti – Kiszombor, 
Ferencszállás és Klárafalva települések gyermek- és felnőtt korú lakosságát ellátó – fogorvosi 
körzet helyettesítését Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István távolléte idején Dr. Dancsik Zoltán 
(működési nyilvántartási szám: 43943) és Dr. Rózsa Krisztina Eszter (működési nyilvántartási 
szám: 61410), mint tartós helyettesek telephelyükön – Dr. Dancsik Zoltán: 6722 Deszk, 
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Tempfli tér 4. szám, illetve Dr. Rózsa Krisztina Eszter: 6913 Csanádpalota, Kossuth ltp. 1. 
szám alatt – lássák el. 
 
A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a döntésről a lakosságot a 
helyben szokásos módon tájékoztassa, illetve a határozattal kapcsolatos szükséges 
intézkedéseket tegye meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos 
- Dr. Rózsa Krisztina Eszter fogszakorvos 
- Dr. Dancsik Zoltán fogszakorvos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- KEVIÉP Kft. bérleti szerződés meghosszabbítás iránti kérelme. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A KEVIÉP Kft. bérleti szerződés meghosszabbítás iránti 
kérelmével folytassuk munkánkat. Kérdés? Aki egyetért a bérleti szerződés 
meghosszabbításával 2016. augusztus 31. napjáig, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 32/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: A KEVIÉP Kft. bérleti szerződés meghosszabbítás iránti kérelme  
 
32/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KEVIÉP Kft. 
bérleti szerződés meghosszabbítása iránti kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a KEVIÉP Építőipari és 
Kereskedelmi Kft-vel (4025 Debrecen, Széchenyi u. 46.) 2014. június 1. napján megkötött, 
2015. június 30. napjáig hatályos – 2016. február 29. napjáig meghosszabbított - bérleti 
szerződést, mely alapján a Kft. az önkormányzat tulajdonát képező Rónay-kastély (6775 
Kiszombor, Móricz Zs. u. 1-3.) udvarából 2000 m2  nagyságú területet telephelyként (gépek, 
anyagok tárolása, raktározása, rakodása) a településen folyó ivóvízminőség-javító program 
kivitelezésének időtartamára bérel bruttó 100.000,- Ft/hó összeg bérleti díj ellenében, a Kft. - 
mint bérlő kérelmére – azonos bérbeadási feltételek mellett meghosszabbítja 2016. augusztus 
31. napjáig. 
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A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a bérleti szerződés 
meghosszabbításával kapcsolatos jognyilatkozat aláírására. 
hűtő  
 
A határozatról értesül: 
- KEVIÉP Építőipari és Kereskedelmi Kft. 4025 Debrecen, Széchenyi u. 46. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti üres garázs bérbeadása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a táblázat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti üres garázs 
bérbeadása. A táblázatban szerepelnek olyanok, akik nem nyilatkoztak. Miért? 
 
Baranyi Istvánné humánpolitikai előadó: Február 16. volt a nyilatkozat visszajuttatásának 
határideje, nem küldték vissza. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A garázst csak az önkormányzati bérlakások bérlői közül 
javasoljuk valakinek bérbe adni. Javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ki lakik legrégebben ott? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A megüresedett garázs eredetileg a 12 lakáshoz épült, de 
inkább a Nagyszentmiklósi u. 3. szám alatti bérlakások bérlői közül kellene választani.  
 
Baranyi Istvánné humánpolitikai előadó: Sákovits Zsanett és Kiss Péter. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Sákovits Zsanettet javaslom. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más javaslat? Aki nem járul hozzá Matuszkáné Lovas Tünde 
önkormányzati tulajdonú garázs bérleti jogviszonyának létesítéséhez, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 33/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti üres garázs bérbeadása – Matuszkáné 
Lovas Tünde 
 
33/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Szent István tér 3. szám alatti üres garázs bérbeadása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem járul hozzá Matuszkáné 
Lovas Tünde Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti önkormányzati tulajdonú garázs 
bérleti jogviszonyának létesítéséhez. 
 

INDOKOLÁS  
 
Matuszkáné Lovas Tünde a Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező garázs 
bérletére igényt jelentett be. A Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti garázsok közül 
jelenleg egy garázs üresedett meg, melyre négy igénybejelentés érkezett az önkormányzati 
bérlakások bérlőitől, jelenleg csak egy igénylővel tudott az Önkormányzat bérleti jogviszonyt 
létesíteni. 
 
A határozatról értesül:  
- Matuszkáné Lovas Tünde 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy Sákovits Zsanett részére adjuk bérbe 
a garázst 2016. március 1. napjától, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 34/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti üres garázs bérbeadása – Sákovits Zsanett 
 
34/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Szent István tér 3. szám alatti üres garázs bérbeadása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul Sákovits 
Zsanettnek (6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 3.) – mint önkormányzati tulajdonú 
bérlakás bérlőjének a Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti önkormányzati tulajdonú 
garázs bérleti jogviszonyának létesítéséhez, azt a bérlőnek 2016. március 1. napjától 
határozatlan időtartamra, legfeljebb a bérlő lakásbérleti szerződésének megszűnéséig bérbe 
adja.  
 
A bérleti szerződés aláírására a képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné 
polgármestert. 
 

INDOKOLÁS  
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A Kiszombor, Szent István tér 3. szám, valamint a Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 3. szám 
alatti lakók (önkormányzati bérlakások bérlői) körében felmérés készült, hogy mely lakó 
tartana igényt a megüresedett garázs bérletére. A nyilatkozatok alapján 4 lakásbérleti 
szerződéssel rendelkező személy jelezte igényét.   
 
A lakások és helyiségek bérletére, valamint elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról 
szóló 1993. évi LXXVIII. törvényben foglaltak, valamint a 28/2005.(XI. 29.) KKÖT. rendelet 
alapján a bérleti jogviszony létrejöttének nincs akadálya. A bérleti szerződésben foglaltakat 
maradéktalanul teljesítenie kell. 
 
A garázsbérleti szerződés 2016. március 1. napjától határozatlan időtartamra, legfeljebb a 
bérlő lakásbérleti jogviszonyának megszűnéséig tart. A garázs bérleti díja a bérbeadás idején 
3.726,- Ft/hó. 
 
A határozatról értesül:  
- Sákovits Zsanett 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki nem járul hozzá Kiss Péter önkormányzati tulajdonú 
garázs bérleti jogviszonyának létesítéséhez, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 35/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti üres garázs bérbeadása – Kiss Péter 
 
35/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Szent István tér 3. szám alatti üres garázs bérbeadása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem járul hozzá Kiss Péter 
Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti önkormányzati tulajdonú garázs bérleti 
jogviszonyának létesítéséhez. 
 

INDOKOLÁS  
 
Kiss Péter a Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező garázs bérletére 
igényt jelentett be. A Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti garázsok közül jelenleg egy 
garázs üresedett meg, melyre négy igénybejelentés érkezett az önkormányzati bérlakások 
bérlőitől, jelenleg csak egy igénylővel tudott az Önkormányzat bérleti jogviszonyt létesíteni. 
 
A határozatról értesül:  
- Kiss Péter 
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki nem járul hozzá Tóth Mihály önkormányzati tulajdonú 
garázs bérleti jogviszonyának létesítéséhez, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 36/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti üres garázs bérbeadása – Tóth Mihály 
 
36/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Szent István tér 3. szám alatti üres garázs bérbeadása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem járul hozzá Tóth Mihály 
Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti önkormányzati tulajdonú garázs bérleti 
jogviszonyának létesítéséhez. 
 

INDOKOLÁS  
 
Tóth Mihály a Kiszombor Nagyközség Önkormányzata tulajdonát képező garázs bérletére 
igényt jelentett be. A Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti garázsok közül jelenleg egy 
garázs üresedett meg, melyre négy igénybejelentés érkezett az önkormányzati bérlakások 
bérlőitől, jelenleg csak egy igénylővel tudott az Önkormányzat bérleti jogviszonyt létesíteni. 
 
A határozatról értesül:  
- Tóth Mihály 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Sportcsarnok nyitvatartása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Sportcsarnok nyitvatartása. A KLIK megbízott igazgatójával 
tárgyaltam, az önkormányzat biztosítja a tornacsarnok felügyeletét felelősségteljesen ellátó 
személy alkalmazását, szombaton 2 órára, vasárnap 4 órára. Megbeszéltük az egyik 
munkatársunkkal, aki el is vállalta. Kérdés? Aki egyetért azzal, hogy a tornacsarnok szombati 
2 óra hossza és vasárnapi 4 óra hossza - ügyeleti időn túli - többlet nyitvatartását 2016. 
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március 1. napjától a tornacsarnok felügyeletét felelősségteljesen ellátó személyt 
alkalmazásával biztosítjuk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 37/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Sportcsarnok nyitvatartása 
 
37/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Sportcsarnok 
nyitvatartása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
Sportcsarnok használatával kapcsolatos lakossági igényfelmérés eredményére tekintettel 
2016. március 1. napjától a szombati 2 óra hossza és vasárnapi 4 óra hossza - ügyeleti időn 
túli - többlet nyitvatartást biztosítja oly módon, hogy a KLIK Makói Tankerület mb. 
igazgatója kérésére a tornacsarnok felügyeletét felelősségteljesen ellátó személyt alkalmaz a 
fenti időtartamok alatt. 
 
A határozatról értesül:  
- Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató 
- Szabóné Vígh Erzsébet igazgató 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Önkormányzati tulajdonú ingatlanokban nyílászárócsere. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés és a fűtéskorszerűsítéssel kapcsolatos tájékoztató a jegyzőkönyv 9. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Önkormányzati tulajdonú ingatlanokban nyílászárócsere. 
Köszöntöm körünkben Fekete Kornélia asszonyt, aki gépésztervező és a fűtéskorszerűsítéssel 
kapcsolatban van itt az ülésen és Dr. Szőllősi Bélát, aki építésztervező. Köszöntöm körünkben 
az épület használóit, Dr. Fekete Gyöngyit és Budainé dr. Kormányos Éva asszonyokat. Az 
első témánk a gyógyszertár – orvosi rendelő épülete, az elképzelésünk szerint nyílászárókat 
cserélnénk. Bejártuk többször az épületet, olyan ablakok kerülnének be, hogy ne kelljen 
rácsokat felszerelni. Ezek az ablakok nem törhetőek össze, valamint a szellőzést is biztosítani 
fogjuk. Pályázni nem tudunk, nincs kiírás, önkormányzati forrásból kellene megoldani a 
nyílászárócserét, nagyon tönkrementek az ablakok. A tetőszerkezeten valamennyit tudtunk 
javítani, most már nem ázik be az épület. Átadom a szót Dr. Szőllősi Béla úrnak.  
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Tisztelt Képviselő-testület! Három darab ajánlat érkezett 
az ajánlatkérésünkre, ebből két ajánlat, amit össze lehet hasonlítani, a harmadik, a legolcsóbb 
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ajánlat műszaki tartalmában nem az általunk kértnek megfelelő. Alapvetően abból indultunk 
ki, hogy szeretnénk biztosítani a hőszigetelési szabványnak megfelelő előírású ablakok 
kialakítását, továbbá, hogy ne kelljen visszaszerelni a nyílászárókra a rácsokat, ezért 3 rétegű 
üvegezésre kértünk ajánlatot. Ezen túlmenően azokat a kapcsolódó szerkezeteknek a javítását 
is kértük, amelyek az ablakok kibontásával együtt sérülnek. Az orvosi rendelő bejárata felett 
van egy 50 cm-es sáv, amit rendbe kellene tenni, mert az össze van építve az ablakkal, illetve 
beszéltünk arról is, a későbbi fűtéskorszerűsítés függvényében, hogy szellőzőket is kellene 
beépíteni. Amennyiben nem kerülnek kicserélésre a kazánok, akkor biztosítani kell a 
megfelelő légutánpótlást a kazánházi részre. Erre is kértünk árajánlatot, hogy annak 
szellőztetése is beépítésre kerüljön. Az ajánlatkérés része volt, hogy a beépítést követően a 
kávajavítások is megtörténjenek és az ahhoz kapcsolódó kisebb festés és javítás is. A Té-
Ablak ajánlatában kétrétegű üvegezés van, illetve nem minden olyan feladatra adott ajánlatot, 
amire kértünk. Nem adott árajánlatot a nyílászárók kávajavításra, illetve a kiegészítő kisebb 
munkákra, előtető készítésére, szélfogó rendbetételére. Ha a testület döntést hoz, olyan 
ablakokat kellene beépíteni, amelyek később az épület hőszigetelése mellett is megfelelőek az 
előírásoknak. A legkomplettebb ajánlatot az Alp-Favill Kft. adta. Három darab opció van az 
ajánlatban, amelyek arra vonatkoznak, hogy napvédő üveget tennénk be, ami a napsugárzás 
elleni védelmet biztosítja, így árnyékolásra nem lenne szükség, 400.000,- Ft körüli opció. A 
másik opció arra vonatkozik, hogy még tovább javítaná a nyílászárók „K” értékét, ami nettó 
2,6 millió Ft körüli összegbe kerülne. Maga az ablak tokszerkezete nagyobb profilból 
készülne, ebből adódóan a „K” értéke javulna, de ez önmagában nem előírás. Ehhez 
kapcsolódó üvegezés a harmadik opció. A testület szempontjából döntési opció lehet, ha nem 
jelentős költségkülönbség van, akkor érdemes rajta gondolkodni, hogy javítsunk-e ennyit a 
nyílászárón.  
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Fényvisszaverő réteget csak a nagyobb felületekre kértek az 
árajánlatban? A rendelőre nem kellene. 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Kellene, de másik részről felmerült, hogy milyen jó lenne, 
ha a fénybebocsátás meglenne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A rendelőben előírás? 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Természetes megvilágításban kell vizsgálni a betegeket. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Télen hátrány, nyáron előny. Ezt el kellene dönteni, hogy 
tegyünk rá fény elleni védelmet. 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Üvegfóliázást jelent alapvetően.  
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: Eddig nem láttuk hiányát.  
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Ezen mentünk végig, ez volt az ajánlatkérés. A szellőzők 
összefüggésben vannak a fűtéskorszerűsítés két opciójával. Ha a kazán megmarad, egy kazán 
lesz lent, akkor kevesebb légbeeresztőre lesz szükség.  
 
Gazsi Gábor képviselő: A gyógyszertárban, ahol állítják össze a gyógyszereket, nem biztos, 
hogy a fény minden esetben jó. Vagy nem érinti? 
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Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Az épület elrendezése olyan, hogy van az officina, ahol a 
nagy ablakok vannak, a gyógyszerkeverő részen udvarrészre van az ablak, elvileg természetes 
fény csak szűrt fényként kerül be. Nincs olyan napsugárzásnak kitett hely, ahol ez problémát 
jelentene. A szellőzést kell megoldani abban a térben.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Véletlen folytán az árajánlatban benne van a védőnői 
szolgálat épületrészére vonatkozó nyílászárók cseréjének összege is. Ezt majd szét kell 
bontani. Benne van szellőzés is, ez összefügg a fűtéssel, ha ezek az ablakok beépítésre 
kerülnének, akkor a páratartalom jelentősen megnövekszik, nem szeretnénk, ha utána 
penészesedne az épület. A gyógyszertárba is nagyon sokan bemennek, ugyanez igaz az orvosi 
rendelőben is. A szellőzést meg kell oldani, ráadásul a felső rész nincs is nagy fűtve.  
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: A nyílászárócsere csak az alsó szintre vonatkozik? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem, a felső szintre is. 
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: A bejárati ajtót nem kellene kicserélni, lévén, hogy nem rég 
cseréltük ki, jó állapotban van, viszont a rendelő és a váró közötti ajtót szeretnénk 
kicseréltetni, elavult, régi. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A bejárati ajtó kerülhetne be. 
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: Kerülhetne, de nem lenne szép, át kellene festeni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Belső ajtók cseréjében nem gondolkodtunk, csak a külső 
nyílászárók cseréjét szeretnénk megvalósítani. Az árajánlatban nincs is benne belső 
nyílászárócsere. 
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: Menetközben jutott eszembe, kibír még néhány évet, majd 
látjuk, hogyan alakul az épület sorsa is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az épület önkormányzati tulajdon most jelen pillanatban, 
azért is költünk rá. 
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: Az orvosi rendelőben nincs rokkant feljáró, rokkant WC, 
nincs szociális helyiség, az ÁNTSZ szempontjából nem megfelelő. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A rokkant bejárót nagyon nehéz megoldani. 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Fekete Kornélia azt javasolta, hogy az emeltre kellene 
feltenni a kazánt, felszabadulna a kazán helye, ami lehetne mozgáskorlátozott WC.  
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: Ott a mozgáskorlátozott WC a legkisebb probléma. Ez egy 
lakásból nem lakás céljára átminősített épületrész, ami a gyógyszerész lakása volt. Eleve kicsi 
a váró, ami a konyhából lett kialakítva. 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: 36 m2 várónak kellene lennie. Felvetésem csak arra 
vonatkozott, ha lépünk valamit a kazáncsere irányába, akkor az ne akadályozza a későbbieket, 
ha bármi átalakítás történne. Lakás esetében van egy teljesen használaton kívüli kazánházi 
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rész, ami tudna az is maradni és onnantól kezdve a földszinten lévő rész ebből a szempontból 
felszabadult terület lenne. Nyilván ennek ellentmond, hogy az az egyetlen közös helyiség, ami 
mindkét oldalról megközelíthető és ellenőrizhető, hogy mi történik.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A bejárati ajtó a mozgáskorlátozottak számára megfelelő? 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: 95 cm szabad szélességűnek kell lennie.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A bejárati ajtónak megfelelőnek kellene lennie. 
 
Szekeres Krisztián képviselő: VP pályázatot nem lehetne beadni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Voltak itt ezzel kapcsolatban, átnéztük. Közösségi térre 
beadható pályázat hőszigetelésre, átalakításra, de civil szervezetnek kell használnia az 
épületet. A gyógyszertári épület nem közösségi tér. A másik pályázati kiírásra, amit a 
településkép javítására lehet beadni, arra sem tudjuk, mert bérleti díjat szedünk.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Olvasatomban úgy néz ki a pályázati kiírás, hogy üzleti célú 
részben lehet az épület, amelynek a felújításáról szó van, illetőleg valamilyen közösségi 
funkcióval kellene ellátni. Az emeleti részre valamilyen közösségi funkciót ki lehetne találni.  
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Megközelíthetetlen, csak a várón keresztül, a lépcső 
kialakítása is teljesen szabványtalan.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Például a falugazdász lehetne ott. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a baj, hogy ez lakás volt. Nem lehet elkülöníteni, csak a 
váróból lehetne feljárni, a váró átjáróház lenne. Úgy gondolom, hogy ilyen közös létet nem 
célszerű létrehozni. Nagyon zavarná a rendelést is. Nem tudom ezt elképzelni. 
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: Nagyon régen voltak erre elképzelések, de orvosi 
szemszögből, de nem lehet, mert oda is meg kellene oldani a mozgáskorlátozott feljárót.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most ablak- és ajtócsere ügyében tudunk lépni, de az 
akadálymentesítést nem tudjuk megoldani. Ha továbbgondoljuk, hogy egy házi orvosi 
rendelőnek milyen helyiséget tudnánk felajánlani, ahol az akadálymentesítés megoldható, 
nem nagyon lenne olyan hely. 
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: Az akadálymentesítést esetleg valami mozgatható rámpával 
meg lehetne oldani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A hivatalban van egy a lépcsőfeljárónál, de az is milliós 
nagyságrendbe került. Ha a váróba bejutna, onnantól lenne a probléma, mert nagyon kicsi a 
hely, a mozgáskorlátozott a kerekesszékkel nem tud megfordulni.  
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: Ha elé lehetne építeni egy várót az épületnek, ahol most a 
feljáró van, akkor meg lehetne oldani mindent. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ez pénz kérdése. Uniós pályázatból a két házi orvosi rendelőt 
meg tudtuk csinálni, de már akkor is probléma volt ez a rendelő, mert területi ellátási 
kötelezettség nélküli. Ha három körzet működött volna, akkor a három körzetre egyszerre 
lehetett volna pályázni, erre nem volt módunk. Azt, hogy komfortosabbá tegyük az épületet, 
önkormányzati forrásból tudjuk megcsinálni, nincs pályázati forrás. Ahhoz, hogy egy 
önkormányzat rendelőt bővítsen, nem látok sok esélyt, talán az is mondható, hogy semmit. A 
nyílászárócserével is egy kicsit előrébb lépünk, sok problémát megoldunk, remélem, 
problémát nem generálunk, gondolok a szellőzésre, a pára kibocsátásra, hogy az megfelelő 
legyen, mert utána csak gondunk lesz. 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Ezeken az ablakokon már résszellőzők vannak, ami 
elegendő.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Balázs Zoltán képviselő: A gyógyszertár bejárati ajtaja benne van az árajánlatban? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Benne van, a szélfogó is műanyagból készülne. A 
gyógyszertári részen is gond van az akadálymentes bejárattal.  
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Valahova más hová át kellene pozícionálni a bejáró járdát, 
arra a rámpa felmegy és kétfele elosztani, mint ahogy az orvosi rendelőket és a védőnői 
szolgálatot is így közelítettük meg.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyógyszertárnál az akadálymentes bejárót tudjuk-e 
biztosítani?  
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: 110 cm-es az ajtó szélessége, annak jónak kellene lennie 
akadálymentesítés szempontjából. Le fogjuk egyeztetni, hogy jó legyen. Javasolni szeretném, 
ha dönt a testület a kivitelező személyéről, akkor még úgyis végig kell nézni annak 
függvényében ezeket az ajánlatokat, hogy a fűtéskorszerűsítésre is figyelemmel legyünk. A 
szerződéskötés már azokra kell, hogy szóljon, ami ténylegesen kialakul.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszéljünk a fűtésről. 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Öreg, nagy teljesítményű kazánok vannak, nagyon rossz 
állapotban. Az emeleti, szerintem, most is hibás, mert gázszag volt. A lenti semmivel sincs 
jobb állapotban. Ha a háromrétegű ablakok és ajtó be lesz építve az egész épületben, akkor 
lecsökken 25 kW-ra a fűtési teljesítményigény, ha az emeleti részt csak 10 °C-ra temperáljuk. 
Ha azt is 20 °C-ra méretezzük, akkor 27,3 kW-ra jön ki a méretezés. A méretezési hőigény     
-15 °C-nál szükséges hőigény. Attól függően, hogy a későbbiekben milyen ütemben kellene 
gondolkodni az emeleti részben, be lesz-e lakva vagy nem, ha csak 25 kW kellene, akkor 
elegendő lenne egy 24 kW-os kazán, aminek kedvezőbb az ára. 27,3 kW kellene, akkor 30 
kW-os kazánt kellene beszerezni. Ha később hőszigetelik az épületet, akkor elegendő a 24 
kW-os kazán, akkor az emeleti szinten is lehet 20 °C. Az ütemezést át kellene gondolni, hogy 
érdemes-e a 30 kW-os kazánt beépíteni. Ha nem lesz a fenti rész használva, akkor most is 
elegendő a 24 kW-os kazán.  
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Gazsi Gábor képviselő: Úgy olvastam, ha szigetelve van, akkor vissza is kell a teljesítményt 
fogni. 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: A mostani kazánról volt szó, a kondenzációs kazánokat 
vissza lehet terhelni egészen 10 %-ig, ezért nem mindegy, milyen kazánt választunk. Ha 
nagyobb kazánt választunk, az már nem 3-4 kW-ig lesz visszaterhelhető, hanem 5-6-ig, az 
utána még rosszabb is, mert jobban előjön az a probléma, hogy ki-bekapcsol a kazán, 
hamarabb tönkremegy. A mostani kazánnal az a legnagyobb baj, hogy vagy megy, vagy nem, 
ennyi a szabályozási módja, a fentinek még ennyi sem.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A javaslat alapján egy kazán elegendő lenne, amihez szükség 
lenne hőmennyiségmérőre.  
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Szükség van, ha külön akarjuk mérni a rendelőt. Egy 
kazánnal lenne a fűtés megoldva, most is szét van választva a fűtési rendszer.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egy valakinek kellene fizetnie a gázszámlát és 
továbbszámlázni a másiknak. Felesleges két kazánt vásárolni, mert túltermeli a hőt. Megfelelő 
az egy kazán? 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Telepítési költségre is kevesebb lenne. A 24 kW-os elegendő 
lenne az egész épületre.  
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: A számlázást meg tudjuk oldani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Most a testület a nyílászárócseréről tud dönteni. Arról is 
dönthet a testület, hogy meg szeretné valósítani a fűtéskorszerűsítést, a megrendeléséről nem 
tud, mert ahhoz árajánlatokat kell kérni.  
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Hova kerüljön a kazán, azt el kellene dönteni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ahogy olvastam az anyagot, a legcélszerűbb lenne, ha az 
emeleti részre kerülne.  
 
Fekete Kornélia gépésztervező: A kazánt egy héten egyszer elegendő megnézni.  
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Ezek már felügyelet nélküli kazánok. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a kérésem, hogy a védőnői szolgálat épületében lévő 
kazánt is meg kellene nézni. Cirkógejzír kazán van, nagyon alacsony hőmérséklet van 
beállítva a vízre, ezért nem tudja felfűteni az épületet. Nagyon régi a kazán, lehet, ki kellene 
cserélni. Meg kellene nézni és egyben hoznánk be a kazáncseréket.  
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Az orvosi rendelő kazánjára lehet, rá lehetne kötni, meg 
kellene nézni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ki kellene választani azt a kivitelezőt, aki a nyílászárócserét 
meg tudja valósítani a gyógyszertár épületében. Három árajánlat érkezett, ezekből egy nem 
teljes körű és csak kétrétegű ablakot tartalmaz. Az Alp-Favill Kft. 5.885.525,- Ft, az 
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Építészmester Tervező és Kivitelező Zrt. 7.216.350,- Ft összegű árajánlatot adott. Az első 
árajánlat hiába kedvezőbb, de nem teljesíti az általunk megadottakat, ezért javaslom, hogy az 
Alp-Favill Kft.-t válasszuk ki kivitelezőnek az opciós tételek nélkül a védőnői szolgálat és a 
gyógyszertár épületére vonatkozóan is. Aki egyetért azzal, hogy a kivitelező az Alp-Favill 
Kft. legyen és az árajánlatban szereplő opciós tételeket nem kívánjuk megvalósítani, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 38/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Önkormányzati tulajdonú ingatlanokban (gyógyszertár - orvosi rendelő és védőnői 
szolgálat) nyílászárócsere 
 
38/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az 
önkormányzati tulajdonú ingatlanokban nyílászárócsere tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete szükségesnek tartja az 
Önkormányzat tulajdonában lévő Kiszombor, Szegedi u. 2/C. szám alatti (gyógyszertár, 
orvosi rendelő) épületben, valamint a Kiszombor, Szegedi u. 2. szám alatti védőnői szolgálat 
épületrészében lévő nyílászárók cseréjét. 
 
A beérkezett árajánlatok közül az Alp-Favill ’96 Kft. (6721 Szeged, Brüsszeli krt. 12.) által 
benyújtott árajánlat megfelel az ajánlati felhívásban foglaltaknak és a megfelelő árajánlatok 
közül ezen árajánlat tartalmazza a legalacsonyabb összegű ellenszolgáltatást.  
 
A Képviselő-testület akként határoz, hogy az árajánlatban adott opciókat nem kívánja 
megvalósítani. 
 
A határozatról értesül:  
- Alp-Favill ’96 Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Le kell majd pontosítani a szerződés műszaki tartalmát a 
kazáncsere függvényében.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Benne van az orvosi rendelő bejárati ajtajának cseréje is. Aki 
egyetért azzal, hogy a gyógyszertár – orvosi rendelő épületében kazáncserét valósítsunk meg, 
melyhez árajánlatokat kérünk, egy kazán kerülne a felső szintre és egy hőmennyiségmérő 
kerül beszerelésre, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 39/2016. számú határozatát. 
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Tárgy:  Gyógyszertár - orvosi rendelő épületben lévő kazán cseréje 
 
39/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a gyógyszertár 
- orvosi rendelő épületben lévő kazán cseréje tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete szükségesnek tartja az 
Önkormányzat tulajdonában lévő Kiszombor, Szegedi u. 2/C. szám alatti (gyógyszertár - 
orvosi rendelő) épületben lévő kazán cseréjét, melyet úgy kíván megvalósítani, hogy az orvosi 
rendelő felső szintjére egy darab új kazán kerüljön, az ingatlan pedig legyen hőmennyiség-
mérővel ellátva.  
 
A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a kazán beszerzésével 
kapcsolatban kérjen árajánlatokat. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A védőnői szolgálat épületét fel kell mérni, hogy önálló 
kazánnal a fűtését korszerűsíteni kívánjuk vagy pedig a meglévő házi orvosi körzetek 
kazánjához kapcsolni. Aki egyetért a polgármester felhatalmazásával, hogy a védőnői 
szolgálat épületrészének fűtésével kapcsolatos felmérést végeztesse el és az ehhez szükséges 
árajánlatokat terjessze a Képviselő-testület elé, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 40/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Védőnői szolgálat épületrészének fűtése 
 
40/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a védőnői 
szolgálat épületrészének fűtése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felmérést kíván készíttetni 
azzal kapcsolatban, hogy az Önkormányzat tulajdonában lévő Kiszombor, Szegedi u. 2. szám 
alatti védőnői szolgálat épületrészben új kazán beszerzése szükséges-e, vagy a háziorvosi 
rendelőkben lévő kazánokról megoldható-e az épületrész fűtése. 
 
A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a felmérést elvégeztesse, és 
az alapján készíttessen árkalkulációt, melyet terjesszen a Képviselő-testület elé következő 
ülésén. 
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A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Dr. Fekete Gyöngyi háziorvos: Az orvosi rendelő bejárati ajtaja fölé elképzelt szélfogó vagy 
esőfogó el van vetve?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Részünkről el van vetve, nem is nagyon tudjuk hova 
felszerelni. 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Nincs szerkezet, ahová fel lehetne fogatni. Önálló 
szerkezetet kellene építeni, de sokkal szélesebbet és sokkal jobban kinyúlót. A tájolása az 
épületnek olyan, hogy a bejárathoz 2 m-re ki kellene nyúlnia ahhoz, hogy ne verjen be az eső. 
Ezt akkor lehetne megoldani, ha bejárat akadálymentesítése történne, mert akkor már olyan 
mértékű belépőt kellene csinálni, ami ezt is megoldja.  
 
 
- Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti bérlakások fűtéskorszerűsítése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/A műszaki leírás a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Szent István tér 3. szám alatti 12 lakásos bérház 
fűtéskorszerűsítésével folytassuk munkánkat. A korábbi testületi ülésen több kérdés is 
felmerült. Mi került megtervezésre, miért ez, mi a megoldás, hova helyezzük el a kazánt, 
mennyire fog szétfagyni, mennyire tudjuk lezárni úgy, hogy senki ne férjen hozzá, mekkora 
teljesítményt kell lekötni? Átadom a szót a tervezőnek. 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Kaptak árajánlatot a kéményfelújításokra, de abban nem 
szerepelt a bélelés, csak a felújítást tartalmazta. Az a baj, hogy a mostani előírások szerint 
csak bélelt kéménybe lehet bekötni konvektorokat, fali fűtőket. Az első blokk, ami a 
legrosszabb állapotban van kéményügyileg, de az a legnagyobb baj, hogy gyakorlatilag az 
összes kéményt fel kellene újítani és az darabra elég sok. Ezért megnéztük, hogy esetleg 
lakásonként rakni 1-1 kazánt és úgy megoldani a fűtést. Most össze-vissza van a fűtés, van 
ahol parapetes konvektor van, máshol kéményes konvektor, illetve mindenféle szedett-vedett 
dolgok vannak bent, lakásonként változóan. Végignéztük, hogyha lakásonként lenne 
gázkazán, de akkor nagyon nagy a gázlekötés növekménye. Említettem, hogy 24 kW-nál 
kisebb kazán nem igazán van, annak a teljesítményét kell mindenhova bepakolni szorozva 12-
vel. Annak a gázigényét, ha megkérik a gázszolgáltatótól, a teljesítmény-lekötés az egy 
hatalmas összeg, 6-7 millió Ft körüli. Mentünk abba az irányba, hogy megszűnne a gáz és 
csak kint lenne egy közös gázkazán és az összes gázcsövet belül el lehetne bontani, a 
villanytűzhely maradhatna. Akkor belefutottunk abba, hogy 10 A kellene lakásonként, akkor a 
villamos tervező jelezte, hogy 5-6-8 millió Ft a hálózatfejlesztés költsége. Az áramszolgáltató 
szerint azt a szakaszt bővíteni kellett volna, mert nem bírta volna el. Ezért maradtunk annál, 
hogy a tűzhelyek maradnak, kinél, ami van, maradna a belső hálózat, ahogy van, de bontási 
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tervet kellene kérni a konvektorokra, hogy azok megszűnjenek és egy központi kazánház 
lenne kialakítva. A kazánház egy raktárépületben lenne, ami zárható lenne, tetejét 
hőszigeteléssel látnánk el, be is van költségelve, az ajtót egy acélajtóra kellene kicserélni. 
Távvezetéken jutna el a fűtési víz az épület középső részének padlására, ahol elosztásra 
kerülne, és 1-1 leszálló jönne le a lépcsőházaknak a falán, ahol most a gázórák vannak. 
Megoldaná a használati melegvíz előállítást is, megszűnhetnének ezek az össze-vissza 
gázbojlerek, villanybojlerek. Egy központi kazán, 2x80 kW-os el bírná látni a teljes 12 lakás 
fűtését és a használati melegvíz előállítását. Két kazánnal az üzembiztonság elégséges lenne, 
az egyikkel, ha gond van, a másik még működik. Egy főszivattyú és a kis elosztókban 1-1 
szivattyú lenne, ami a fűtést keringetné az adott lakásban. Vezérlése külső hőmérsékletre 
történhet, elég gazdaságosan üzemeltethető, a kondenzációs részt ki lehet használni, mert a 60 
°C-os előremenő víz elegendő a melegvíz előállítására és a visszatérő lehet 40 °C-os. A kazán 
hatásfoka 102-103 %-ot szokta tudni hozni. A földben megy át a cső, nem fog elfagyni, mert 
1 m mélyre le kell rakni, hőszigeteléssel, jelző érpárral, akár azt is ki lehet mérni, ha 
meghibásodik, hogy pontosan hol a probléma. A felállás elég bonyolult, lakáson belül nem 
akarunk felállni távvezetékkel, az egyik falsarokban állnánk fel és bújnák be a padlástérbe. A 
padlástérben átállnánk olcsóbb acélcsőre, plusz kőzetgyapot hőszigetelést kapna. A leállások 
1-1 födém áttöréssel megoldhatóak szintenként a lépcsőház oldalfalán. A lakáselosztóknál 
hőmennyiség-mérővel lehet megoldani, hogy utána le lehessen osztani a költségeket. El lehet 
gondolkodni, hogy nyáron üzemeljen-e vagy nem. Annak idején az jött ki, hogy nyáron is 
érdemes üzemeltetni, mert olcsóbbra fog kijönni, mintha a villanybojlereket meghagyják. Az 
egész rendszer úgy van kitalálva, ha már van villanybojler, azt otthagyhatjuk puffernek és 
akkor nem kell lentre a használati melegvíznek puffer, leveszi egy kicsit az esti fürdési 
csúcsigényeket. Kettő lakásban nincs semmilyen bojler, oda számoltam, költségeltem, hogy 
az egész rendszer egységesen legyen megoldva.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Gázbojlert? 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Nem, villanybojlert. Elméletileg nem is fog majd kelleni, 
arra az esetre gondolva raktam be, ha esetleg később változik a gáz és a villany ára, vagy 
napelem kerülne fel, akkor nyáron le lehet teljesen állítani ezt a rendszert és mindenki a 
villanybojlerrel állítaná elő a meleg vizet. A villanynál az is probléma volt, hogy mindenkinél 
más volt a kapcsolószekrény. Két-három helyen van már villanytűzhely. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem lett volna szabad átállniuk, mert ha valami gázra van 
kitalálva, akkor azt kell használni. 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Van, akinél már teljesen rendbe van téve a villamoshálózat, 
nagyon vegyes a kép.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Végighallgatva nagyon átgondolt és mindenre kitekintő. 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Benne van az árban az épület körben történő rendberakása is, 
nem hőszigetelve.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Lesz egy óra és lesz hőmennyiségmérő? 
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Fekete Kornélia gépésztervező: A hőmennyiségmérő a fűtési vizet méri, a gázóra a kazánt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A vízórákkal mi lesz? 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: A vízórákat átraktam a lakáselosztó központba, mert a meleg 
vizet is előállítjuk. A gerinctől kezdve új vezetékezéssel számoltam. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A meleg vizet és a hideg vizet is mérni fogja? 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Gyakorlatilag, amivel fűtöm, azt méri, mindegy, hogy abból 
fűtési víz lesz vagy meleg víz.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A víz megmérése fontos, mert az alapján fizetik a 
szennyvízdíjat.  
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Azt külön méri mindenkinek a mostani vízóra, áthelyezve.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A központi óra megmondja, hogy mennyi volt a meleg 
víznek a gázértéke és a fűtésé? 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Azt mondja meg, hogy a gáz mennyi volt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Rossz pozícióba fogunk kerülni, mert valakinek ki kell előre 
fizetni és meg kell a lakókkal osztani, mert biztos, hogy nem fogják összegyűjteni és kifizetni. 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Erre vonatkozóan szerintem van egy kormányrendelet, 
aminek van egy szabályozása, hogy ezt előre el lehet kérni és utólag elszámolni. 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Azt lehet prognosztizálni előre, hogy abban a hónapban 
mennyi lesz, azt ki is lehet számlázni és a következő hónapban korrigálni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem olyan egyszerű a dolog. Megkérdeztem, hogy a főóra 
mit mutat. Azt mutatja, hogy mennyi gázt fogyasztottak és azt kifizetik. Méri a 
hőmennyiségmérő, hogy mennyit fűtöttek. A gáznál, ami a meleg vizet készíti, azt is méri? 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Azt is megméri ugyanazzal, egyben méri. Nem a meleg vizet 
kell mérni, hanem amivel fel van fűtve. Csak a fűtési vizet kell mérni, a hőmennyiséget. 
Bement 90 °C-kal, visszajött 70 °C-kal, „x” m3, ebből kijön, hogy mennyi gigajoule. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez minden lakónál elkülöníthető lesz? 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Lakásonként meglesz. Az éves karbantartási költséget is 
érdemes havi visszabontásban megosztani.  
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Egy vízbekötés 12 lakásra szétosztva. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mérni fogja a hideg és a meleg vizet is lakásonként. Nem fog 
az megtörténni, hogy a meleg vizet nem méri. A vízfogyasztást külön fizeti mindenki. 
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Fekete Kornélia gépésztervező: Ez működőképes energetikailag is. Gazdaságosság 
szempontjából még nyáron is érdemesebb lesz ezt üzemeltetni.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Karbantartásra külön kötünk szerződést? 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Javasolt, amíg garanciális mindenképpen, utána évente 
egyszer át kellene nézetni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Rávilágított a tervező, hogy micsoda dolgok mentek ezekben a 
lakásokban. Ha ez így fog működni, akkor valami szerződést kellene kötni, hogy ehhez hozzá 
ne nyúlhassanak. 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Mindent kinti zárható dobozba rakunk. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Abban az esetben, ha engedély nélkül csinál valamit a lakó, akkor 
azonnal bontsuk fel a szerződést. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Benne van most is a szerződésben. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Akkor miért hagytuk? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Évente végignézték a lakásokat. Visszafordítom a kérdést. 
Vajon amikor valaki a saját lakásába betesz egy villanytűzhelyt megvizsgálja-e azt, hogy 
mekkora a villanyóra teljesítménye? Az a baj, hogy nagyon tudatlanok az emberek, nem 
figyelnek arra, hogy nincs akkora teljesítmény, elöregedett a vezetékrendszer. Nem figyelnek 
erre, de hozzáteszem, otthon sem.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ott a sajátomat teszem tönkre, itt 12 lakást, ami nem is a tulajdona. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Igaza van, de Szegeden lakni egy 10 emeletes társasházban 
sem életbiztosíték. Szörnyű dolgokat el tudnak követni, függetlenül attól, hogy a saját 
tulajdona. Az elektromos hálózat felújításáról is a Képviselő-testületnek kellene döntenie. 
Végig fogjuk nézni, korábban is szóltunk, felhívtuk a figyelmüket, külön levélben, hogy 
bármit módosítani a bérlakásokban csak a tulajdonos engedélyével lehet. Az engedély azért 
kell, mert ha valaki berakja a nagy elektromos tűzhelyet, életveszélybe sodorja a másik 11 
lakásban élőket.  
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Az elektromos hálózat a kisebbik gond, mert a biztosíték 
lekapcsol és legfeljebb nem lesz áram. Az a nagyobb baj, hogy berakják a kandallókat és 
bekötik abba a kéménybe, amit az emeleten nyílt égésterű gázos konvektornak használnak. 
Elmagyaráztam, hogy ezt nem kellene. Nem biztos, hogy megértette és nem fog begyújtani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt itt erre vonatkozó kérelem, nem engedélyeztük, ez a 
rendszer nem arra van kitalálva.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Egyszer kellett volna megcsinálni az ilyen lakóval, hogy a 
következő hónapban kiköltöztetjük.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Meg fogjuk nézni. Látjuk a mindennapokban, hogy milyen 
tragédiák vannak és higgyék el, hogy nem gondolják végig az emberek. A tervezői 
költségbecslés alapján nettó 11 millió Ft lenne a fűtéskorszerűsítés. Milyen eljárást kellene 
lefolytatni?  
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Nettó 15 millió Ft felett van közbeszerzési eljárási 
kötelezettség, mindent hozzá kell adni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha közbeszerzési eljárást kell indítani, akkor be kell hozni a 
következő testületi ülésre.  
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Azt kell tudni a mostani eljárásokról, hogy a közbeszerzési 
eljárásoknál most már csak 50 %-ban lehet értékelési szempont az ár, ebből adódóan meg kell 
ajánlani olyan szerződéses mellékkötelezettséget, amit lehet értékelni, 25-30 pontban műszaki 
tartalom tekintetében kell minőségi paramétereket értékelni. Ami érdekessé teszi a 15 millió 
Ft-nak a meglétét. Ha értékelni akarjuk azt, hogy a kazán magasabb tudású legyen, még ha 
nem is azt ajánlják meg, akkor is, amikor a költségvetést készítem, a magasabb műszaki 
tartalomra kell a költségvetést összeállítani és megállapítani a becsült értékét a beruházásnak.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Érdekeltek vagyunk, hogy magasabb műszaki tartalom legyen 
benne? 
 
Fekete Kornélia gépésztervező: Gyakorlatilag igen. 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Úgy kell a költségeket meghatározni, ha ezekre a 
magasabb műszaki tartalmakra mindent megajánlanak, annak lesz árkövetkezménye is. Ennél 
az eljárásrendnél lehet közölni, hogy milyen kazánra ne adjanak árajánlatot, de a becsült érték 
készítésénél még nem az eljárás tárgyalási részében vagyunk, előre ki kell találni a pontozást 
és előre meg kell mondani, hogy mit fogunk értékelni és az milyen értékben fogja 
befolyásolni vagy milyen arányban fogja befolyásolni a döntést.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A közbeszerzési eljárás miatt mikor valósulhatna meg a 
fűtéskorszerűsítés? 
 
Dr. Szőllősi Béla műszaki ellenőr: Az eljárásrend alapján 4 ajánlatot kell bekérni, a 4 ajánlat 
ugyanolyan eljárási rendben működik, mint a korábbi 3 ajánlatos eljárás. Az ajánlattételi 
határidő 15 nap, ettől lehet rövidebb is, de ha megfelelő ajánlatot akarunk kapni, akkor 
célszerű a 15 napos határidőt megtartani. A fűtési idényre meg tud valósulni a beruházás.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a 12 lakásos bérházban a 
fűtéskorszerűsítést valósítsuk meg, ezzel kapcsolatban felhatalmazzák a polgármestert, hogy 
az eljárási szabályoknak megfelelően készítse elő az eljárást, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 41/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatti bérlakások fűtéskorszerűsítése 
 
41/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Szent István tér 3. szám alatti bérlakások fűtéskorszerűsítése tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete szükségesnek tartja az 
Önkormányzat tulajdonában lévő Kiszombor, Szent István tér 3. szám alatt található 
bérlakások fűtéskorszerűsítését, egyúttal felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a 
fűtéskorszerűsítésre vonatkozóan készíttessen árkalkulációt, melyet terjesszen a Képviselő-
testület elé következő ülésén. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Börcsökné Balázs Márta képviselő távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 2015 áprilisában kiküldtünk leveleket a bérlőknek, 
hivatkozunk a bérleti szerződésre, hogy annak mely pontja alapján a bérlő a lakás 
átalakítására, korszerűsítésére a munkálatok megkezdését megelőzően létrejött külön 
megállapodások alapján jogosult. Kértük, hogy írásban tájékoztassák az önkormányzatot 
amennyiben bármilyen átalakítást vagy az önkormányzat tulajdonát képező berendezés 
cseréjét kívánják elvégezni a lakásban.  
 
Baranyi Istvánné humánpolitikai előadó: Gábor Vilmossal is ellenőriztük a lakásokat. 
Jegyzőkönyv készült, akkor még a penészesedés volt a jellemző.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt látom problémának, hogy sok esetben nem érzik 
magukénak. Nem gondolnak arra, hogy milyen veszélyes helyzetek jöhetnek létre. 
Teljesítménybővítést kellene kérni lakásonként, de külön szabály van a társasházakra, ez 
bonyolultabb. 32 A-ig lehet lakásonként teljesítménybővítést kérni. Van olyan lakás, ahol 10, 
16 A van.  
 
 
- A polgármester szabadságának ütemezése. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A polgármester szabadságának ütemezése. 2015 évről 6 nap 
maradt, 2016 évre 39 nap szabadság jár. Márciusban 6 nap, áprilisban 4 nap, májusban 5 nap, 
júliusban 10 nap, augusztusban 10 nap, novemberben 5 nap és decemberben 5 nap 
szabadságot szeretnék igénybe venni. Aki egyetért a polgármester szabadságának 
ütemezésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 42/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: A polgármester szabadságának ütemezése 
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42/2016.(II. 23.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
polgármester szabadságának ütemezése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a közszolgálati 
tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/C. § (2) bekezdése alapján Szegvári 
Ernőné polgármester előterjesztésére, az abban foglaltaknak megfelelően a polgármester 
szabadságának ütemezését jóváhagyja. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
- Belterületi gyalogos-átkelőhelyek létesítése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Belterületi gyalogos-átkelőhelyek létesítése a következő 
előterjesztés. Tegnap tárgyaltunk a Közúttal. A tervező nem tartja indokoltnak az ideiglenes 
forgalomtechnikát és felügyeletet. Azt ki kellene hagyni és úgy kellene számolni. A 
körforgalomnál a hozzájárulásba betették a gyalogátkelőhely előjelző táblát, de az okafogyott, 
mert eleve ki van rakva a 30-as tábla a sebességkorlátozásra. A legolcsóbb ajánlatot a Tám-
Pont ’99 Kft. adta burkolatépítésre, 3.483.535,- Ft, ebben nincs benne az ideiglenes 
forgalomtechnika költsége. Az Alapközmű Kft. 3.599.014,- Ft, a Mestermű Kft. 4.928.551,- 
Ft összegű árajánlatot adott. A forgalomtechnikára a Közúti Szolgáltató és Kereskedelmi Kft. 
bruttó 682.557,- Ft, a CSP-Trade Kft. 950.119,- Ft összegű árajánlatot adott. A közvilágításra 
az Erzol 2000 Kft. árajánlata a legkedvezőbb 1.250.010,- Ft összegben. Összesen 5.416.202,- 
Ft-ba kerülne a négy gyalogos-átkelőhely megépítése. Javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Meg kellene építtetni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Két helyre mindenképpen fontos lenne. A Makói utca – Szent 
István térnél és a Szegedi utcai körforgalom Nagyszentmiklósi utcai ágában.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagy forgalom nincs, ami a problémát okozza, az a reggeli 
gyerekforgalom. Arra is vigyázni kell és el kell mondani a szülőknek, hogy attól, hogy van 
zebra, az nem jelenti azt, hogy szétnézés nélkül át lehet menni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Építés mellett vagyok, mert ezáltal a gyerekeket tudjuk a zebrán egy 
szabályos közlekedésre is szoktatni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Arra utaltam, hogy hamis biztonságérzetűk ne legyen, mert 
nem azt jelenti, hogy szétnézés nélkül a zebrán át lehet menni.  
 
Tóth András képviselő: Az autósok is, ha zebrát látnak, figyelmesebbek, lassítanak. 
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Szirbik Imre  alpolgármester: Aránytalanul sok pénznek tartom a várható hozadéka miatt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet választani, hogy melyik legyen. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Továbbra is kettőt javaslok megépíteni. A Szegedi utcai 
körforgalom Nagyszentmiklósi utcai ágában és a Makói utca – Szent István tér közöttit.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki azzal ért egyet, hogy 4 helyszínen kerüljön kialakításra 
gyalogos-átkelőhely, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 2 igen és 4 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki azzal ért egyet, hogy 2 helyszínen a Makói utca – Szent 
István tér és a Szegedi utcai körforgalom Nagyszentmiklósi utcai ágában kerüljön kialakításra 
gyalogos-átkelőhely, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 3 igen és 3 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A szavazategyenlőség miatt a mai ülésen még visszatérünk 
egyszer az előterjesztésre. 
 
 
- Projekt-előkészítő tanulmány megrendelése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Projekt-előkészítő tanulmány megrendelése tárgyú 
előterjesztéssel folytassuk munkánkat. Belvízelvezető rendszerek felújítására szeretnénk 
pályázatot beadni. Az Euro M-Érték Pénzügyi Tanácsadó és Befektető Kft. 2.413.000,- Ft 
összegű árajánlatot adott. Megcsinálja ezért az összegért magát a pályázatot és ebben van 
benne a műszaki előkészítéshez szükséges PET műszaki tartalom költsége, aminek az összege 
465.000,- Ft + Áfa. A 26/2016.(II. 9.) KNÖT határozatában döntött arról a Képviselő-testület, 
hogy megrendeljük a PET műszaki tartalmat 465.000,- Ft + ÁFA összegért, a tenderterv 
elkészítését 770.000,- Ft + ÁFA összegért a VÍZÖV Kft.-től. Ezt a határozatot hatályon kívül 
kell helyezni. Most arról kellene dönteni, hogy a pályázat elkészítését megrendeljük az Euro 
M-Érték Pénzügyi Tanácsadó és Befektető Kft.-től, 2.413.000,- Ft-ért. Kérdés? Aki egyetért a 
26/2016.(II. 9.) KNÖT határozat visszavonásával, és azzal, hogy az Euro M-Érték Pénzügyi 
Tanácsadó és Befektető Kft.-től rendeljük meg a projekt-előkészítő tanulmányt 2.413.000,- Ft 
összegért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 43/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Projekt-előkészítő tanulmány megrendelése - „Belvíz- és helyi vízkár 
veszélyeztetettségének csökkentése Kiszomboron” tárgyú pályázathoz 
 
43/2016.(II. 23.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a projekt-
előkészítő tanulmány megrendelése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
TOP-2.1.3-15 kódszámú Települési környezetvédelmi infrastruktúra fejlesztés tárgyú 
felhívásra „Belvíz- és helyi vízkár veszélyeztetettségének csökkentése Kiszomboron” tárgyú 
pályázatot kíván benyújtani. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megrendeli a pályázathoz 
kapcsolódó projekt-előkészítő tanulmányt az Euro M-Érték Pénzügyi Tanácsadó és Befektető 
Kft.-től (1065 Budapest, Révay köz 4., telephely: 6720 Szeged, Vár u. 7., képviseli: Szabó 
István Zsolt ügyvezető) - az árajánlata szerinti – 1.900.000,- Ft + Áfa, azaz bruttó 2.413.000,- 
Ft összegért. 
 
3. A Képviselő-testület a fenti összeget az Önkormányzat 2016. évi költségvetésében eredeti 
előirányzatként betervezi, nyertes pályázat esetén a pályázati támogatásból biztosítja. 
 
4. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a projekt-
előkészítő tanulmányra vonatkozó megbízási szerződést megkösse. 
 
5. A Képviselő-testület a „Kiszombor nagyközség belterületi csapadékvíz-elvezető csatornák 
felújítása” tárgyú pályázat előkészítése tárgyú 26/2016.(II. 9.) KNÖT határozatát hatályon 
kívül helyezi. 
 
A határozatról értesül:  
- Euro M-Érték Pénzügyi Tanácsadó és Befektető Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Megalapozó dokumentum elkészítésének megrendelése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megalapozó dokumentum elkészítésének megrendelése 
tárgyú előterjesztéssel folytassuk munkánkat. Az építési engedélyezési tervdokumentáció 
elkészítését is meg kellene rendelni 623.700,- Ft összegért. A megalapozó dokumentum 
elkészítésére a legalacsonyabb összegű árajánlat 1.651.000,- Ft. Még nem tudjuk, hogy 
mennyibe kerülne a bölcsőde korszerűsítése. A születésszámokat be kell mutatni, illetve azt 
kell alátámasztani, hogyan oldottuk meg a gyerekek bölcsődei ellátását, mennyi gyereket 
kellett átadni az óvodába. 
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Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Igényfelmérést kell majd a szülők 
körében végezni, hogy mennyien igénylik a bölcsődét és azzal kell alátámasztani.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha nem nyer a pályázat, akkor ezeket az összegeket 
önkormányzati forrásból kell biztosítani, az előző pályázat esetén is. Kérdés? Aki egyetért 
azzal, hogy megrendeljük a megalapozó dokumentum elkészítését az Euro M-Érték Pénzügyi 
Tanácsadó és Befektető Kft.-től 1.651.000,- Ft-ért, az építési engedélyezési tervdokumentáció 
elkészítését Krizsán Katalin egyéni vállalkozótól 623.700,- Ft összegért, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 44/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Megalapozó dokumentum elkészítésének megrendelése – bölcsőde épület 
korszerűsítését célzó pályázathoz 
 
44/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a megalapozó 
dokumentum elkészítésének megrendelése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
TOP-1.4.1-15 kódszámú, a foglalkoztatás és az életminőség javítása családbarát, munkába 
állást segítő intézmények, közszolgáltatások fejlesztése tárgyú felhívásra pályázatot kíván 
benyújtani. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megrendeli a pályázathoz 
kapcsolódó megalapozó dokumentum elkészítését az Euro M-Érték Pénzügyi Tanácsadó és 
Befektető Kft.-től (1065 Budapest, Révay köz 4., telephely: 6720 Szeged, Vár u. 7., képviseli: 
Szabó István Zsolt ügyvezető) - az árajánlata szerinti – 1.300.000,- Ft + Áfa, azaz bruttó 
1.651.000,- Ft összegért. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megrendeli a pályázat 
benyújtásához szükséges, a Kiszombor, Rákóczi u. 8. szám alatti épület átalakításával és 
bővítésével kialakítandó 3 csoportszobás bölcsőde és a működéséhez szükséges kiszolgáló 
funkciók építési engedélyezési tervdokumentáció elkészítését Krizsán Katalin egyéni 
vállalkozótól (6724 Szeged, Vág u. 9/A.) - az árajánlata szerinti – bruttó 623.700,- Ft 
összegért. 
 
4. A Képviselő-testület a fenti összegeket az Önkormányzat 2016. évi költségvetésében 
eredeti előirányzatként betervezi, nyertes pályázat esetén a pályázati támogatásból biztosítja. 
 
5. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a megalapozó 
dokumentum, valamint az építési engedélyezési tervdokumentáció elkészítésére vonatkozó 
megbízási szerződéseket megkösse. 
 
A határozatról értesül:  
- Euro M-Érték Pénzügyi Tanácsadó és Befektető Kft. 
- Krizsán Katalin egyéni vállalkozó 



39 

 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Család- és gyermekjóléti szolgálat létszámkeretének meghatározása tárgyú 27/2016.(II. 
9.) KNÖT határozat hatályon kívül helyezése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Család- és gyermekjóléti szolgálat létszámkeretének 
meghatározása tárgyú 27/2016.(II. 9.) KNÖT határozat hatályon kívül helyezése. A 
költségvetésben most 1 főállású és egy 6 órás létszám került meghatározásra. Nagy vitáink 
vannak folyamatosan a létszámmal kapcsolatban. Véleményem szerint ez a létszám nem 
kevés, visszatérünk rá majd félévkor. Azt is látjuk, hogy az önkormányzatoknál nagyon eltérő 
az alkalmazotti létszám ezeken a területeken. Nem tudjuk, hogy pontosan mi a feladatuk, 
illetve azt senki nem tudja megfogalmazni, hogy mik a feltételek, mi felel meg minek, nem 
kapunk segítséget. Egy főt jelentettünk le, de azt mondták, hogy erre az évre mindent 
elfogadnak, még ha 0 főt írunk be, azt is. Nagyon át kell nézni a feladatokat. Például a 
gázóraállás bejelentése nem családgondozás. Félévkor visszatérünk a létszámra. Aki egyetért 
a 27/2016.(II. 9.) KNÖT határozat hatályon kívül helyezésével, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 45/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Család- és gyermekjóléti szolgálat létszámkeretének meghatározása tárgyú 
27/2016.(II. 9.) KNÖT határozat hatályon kívül helyezése 
 
45/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a család- és 
gyermekjóléti szolgálat létszámkeretének meghatározása tárgyú 27/2016.(II. 9.) KNÖT 
határozat hatályon kívül helyezése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 
család- és gyermekjóléti szolgálat létszámkeretének meghatározása tárgyú 27/2016.(II. 9.) 
KNÖT határozatát hatályon kívül helyezi.  
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Horváth Izabella intézményvezető 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2016. évi programjairól. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2016. 
évi programjairól. Tegnap érkezett meg a tájékoztató, így nem tudtuk időben kiküldeni, most 
került kiosztásra. Mivel el sem tudták olvasni, ezért szeretném felolvasni. „A Kiss Mária 
Hortensia Honismereti Kör mint Kiszombor közösségéért tevékenykedő egyik egyesület 
tájékoztatja a képviselő-testületet elfogadott 2016. évi programjáról, és kéréseket, 
gondolatokat fogalmazott meg legutóbbi rendkívüli gyűlésén az alábbiak szerint. A 
programunkat mellékelve kapják. A Kiszombori Nyári Fesztivál programjai támogatására 
felmerült, hogy az Önkormányzat hozzon létre egy alapot, amiből ezeket támogatni tudná, ha 
elfogadja e programokat közösségi programokként. A kör programjai közül javasoljuk zenés 
nyári fesztivál programjaiként támogatásra: tűzugrás, július 1. Zomborról mindenkinek 
históriás előadás, július 17-ei toronyzene és koncert, kukorica-útvesztő fesztivál, falunapi 
honismereti nap. Tájékoztatjuk a testületet, hogy a Helytörténeti Gyűjteményben 2009 óta 
kint lévő régészeti tárgyak hosszas tárgyalás után ingyenesen maradhatnak az együttműködési 
megállapodás alapján, amely létrejötte folyamatban a Móra Ferenc Múzeum és a honismereti 
kör között.” Nagyszerű dolog, hogy itt maradhat, köszönjük. „Gondolatok, talán 
megvalósítani érdemes, és Önkormányzat által is támogatható törekvések: évfordulós 
évkönyvet kiadni Kiszombor 1997-2017 címmel. Ami tartalmazhatná pl. a következőket: 
Kiszombor bemutatása ez időben, híres zomboriak, díszpolgáraink, iskolánk, óvodánk, 
bölcsődénk, önkormányzatunk, honismereti kör és a Kukorica-útvesztő fesztivál és sok-sok 
kép, akár önmagukban vagy akár montázs, mai jeles alkotók munkái, a mendemondák, 
érdekes visszaemlékezések Kiszomborról stb. Kvázi mint egy kiegészítést, amióta a 
Kiszombor kötete le lett zárva vagy egy hasonlót az 1997-ben kiadott Kis zombori 
füzetekhez. Még itt adódhat országos pályázati lehetőség talán. A honismereti kör tagjai 
vállalják a szerkesztési munkát, anyaggyűjtést ehhez, és végső esetben digitális forma is elég 
talán, amelyet önállóan is meg tudunk valósítani. Főtéren elhelyezett emlékhely létrehozása 
zombori nagyjainkról: díszpolgárok, a közért sokat tett emberek, polgármesterek stb., amely 
folyamatosan bővíthető. Főtér utcáira a névadókról kis ismertető utcatáblák kihelyezése, 
amely a későbbiekben bővülhetne. Más, a honismereti kört (ill. a község lakóit is) érintő, 
munkáját segítő, könnyebbé tévő kérések önkormányzathoz: rotunda környékének sűrűbb 
takarítása a galambok piszkától, hisz tavasz nyíltán sok látogató érkezik; a kastély emeletében 
egy próbakoncert lehetősége, csak szűk körben; kis irodahelyiség biztosítása a kultúra 
házának padlásán, amihez a lépcsőt biztonságossá lehetne, kellene tenni; zárható 
raktárhelyiség a nagy raktárban; gerendaház elhelyezési lehetősége a művelődési ház udvarán, 
ha a nyert pályázat esetén meg tudjuk vásárolni, amelyet természetesen mindenki 
használhatna; keresztek rendbe tétele, amelyek már szóban voltak tavaly, és amely 
munkákban a honismereti kör tagjai, pártolói is szívesen kivennék a részüket; a község 
kemencéjének biztosítási lehetősége a lakosság számára. A honismereti kör tagsága a 
fentieket igyekszik megvalósítani, de segítségre több dologban szükségünk lenne. Önállóan 
meg tudjuk valósítani: digitális szakácskönyv, honismereti kört bemutató kiadvány, kis 
hűtőmágnes Zomborról, leporelló sorozat zombori nagyjainkról, Évfordulós évkönyv kiadása 
Kiszombor 1997-2017 címmel digitális formában. Kérjük, fontolják meg a fentieket, és 
amennyiben támogathatónak találják törekvéseinket, támogassák ezeket. Éves programjainkra 
tisztelettel invitáljuk, várjuk a képviselő-testület tagjait. Legközelebb a Zomborról 
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mindenkinek 1. előadására, valamint a jótékonysági nagyszombati sütivásárra és húsvétolóra. 
A kör tagsága nevében: Endrész Erzsébet elnök” A programot nem olvasom fel. A 
véleményem a tájékoztatóval kapcsolatban, kezdem az elejéről. „A Kiszombori Nyári 
Fesztivál programjai támogatására felmerült, hogy az Önkormányzat hozzon létre egy alapot, 
amiből ezeket támogatni tudná, ha elfogadja e programokat közösségi programokként.” Az 
önkormányzatnak van egy alapfeladata, amire az államháztartásról szóló törvény 
felhatalmazza, illetve megmondja azokat a kötelező feladatokat, amelyeket el kell végezni. 
Normatív támogatás érkezik a művelődési házra, aminek az összege körülbelül harmadát teszi 
ki annak, amennyibe ez kerül. A költségvetésben vannak plusz összegek a testület kérésére és 
döntése alapján a programok támogatására, a művelődési ház keretén belül, kötelező 
jogszabályi háttérrel. Nem tudom, mire gondolt. Ez az alap hogyan működhetne? Van még 
egy keretösszeg, amire majd pályázni lehet. Hogyan gondolták ezt az alapot? 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Ez az alap Balázs Zoltán 
ötlete volt annak idején. Ha nem lehetséges, akkor nem.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Számomra ez értelmezhetetlen. Azért értelmezhetetlen, mert 
van egy kormányzati funkció, ami ott van a művelődési háznál. Ezek a pluszok már a 
rendezvényekre ott vannak alapból, illetve amit még a Képviselő-testület javasolt, például 
Gyermeknapra 250.000,- Ft. A művelődési ház alapfeladatában van. A saját eljárási rendünk 
alapján és a funkciók szerint kell ezeket kezeljük, erre nem tudunk létrehozni alapot. Annak 
ott van az előirányzata a művelődési háznál, onnan kell felhasználni. Ezt Hegedűs Sándor is 
tudja, úgy gondolom, hogy remekül együttműködnek a Honismereti Körrel. 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Eddig a nyári fesztivál programoknak a plusz 
megvalósítása, amikor ásványvíz kellett, helyszínt biztosítani, ezek mind benne vannak a 
művelődési ház költségvetésében. Az elmúlt kettő évben a Képviselő-testület a nyári fesztivál 
hirdetésére bizonyos keretösszeget pluszban a művelődési ház költségvetésén felül biztosított. 
Újságban megjelenő hirdetésekről van szó, illetve egy molinóról, amit minden évben kirakunk 
a rendezvényeken. Igazából ezt a plusz összeget lehetne még hozzátenni a költségvetéshez. 
Az összes többi része, ami a nyári fesztiválhoz tartozik, a művelődési ház költségvetéséből 
fedezhető. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Lehet, hogy még a hirdetés költsége is kijön a 
költségvetésből. Ott vagyunk a rendezvényekben, azt is nézni kell, hogy adjuk a sátrat, 
őrizzük, pakolunk. Mit tudunk még e mellé tenni? A másik, hogy van költségvetési korlát is, 
azt is figyelembe kell venni. Köszönjük ezt a nagyszerű a közreműködést, hogy itt maradhat a 
Móra-ásatás anyaga. 2008-ban kiadtuk a monográfiát. Leírta, hogy 1997-től 2017-ig jelenne 
meg az évkönyv. 2006-tal fejeződik be a monográfia, 2008-ban adtuk ki, jelentős pénzügyi 
forrásokat tettünk abba bele, hogy a település fennállását végigkövetve, minden szakanyagra 
odafigyelve jelenjen meg. Benne van az óvoda, iskola története, a Rónay család története, az 
itt működő egyházak története, a világháborús történet. Végig lehet nézni, hogy mely 
szakaszokra készült el a monográfia, amire igen nagy pénzt áldozott ez az önkormányzat. 
Rendkívül összefoglaló és szerintem jó anyag készült el. Nem is értem miért 1997-től, amikor 
2006-ig van a monográfia? A mi életünkben 10 év sok, egy település történetben 10 év 
semmi. Nem lebecsülve azt, amit csinált a testület, nem lebecsülve a 25 évet, ami mögöttünk 
van, de annak egy részét már 2006-ig a monográfia feldolgozta. Ha akarják, csinálják meg. A 
következő a főtéren elhelyezett emlékhely létrehozása zombori nagyjainkról. Erre ugyanazt 
tudom mondani, hogy igen, voltak itt nagyok, voltak elődeink, hatalmasat alkottak, ha csak a 
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Rónay családot nézem, ők alapozták meg a település fejlődését. Utána történt, ami történt. 
Honnan vesszük a nagyokat? A névadókról ismertető utcatábla biztos, hogy nem volna rossz. 
Rotunda környékének sűrűbb takarítása a galambok piszkától. Kétnaponta takarították, most 
jeleztem, hogy naponta takarítsák. A galambokkal nem tudunk igazán mit kezdeni, az 
iskolánál is próbáltuk többféle módon megoldani, nagyon nehéz. Plébános úr is most akarja 
takaríttatni a csatornákat, mert a templomnál is probléma. Úgy tudom, hogy adnak be 
Rotunda felújításra pályázatot, próbálják rendbe hozni. Kastély emeletén próbakoncert 
lehetősége, szűk körben: nincs világítás, nincs WC. Mitől jó, hogy egy ilyen poros 
környezetben próbakoncert van sötétben? Egyébként lehet, csak akkor világítást fizetünk. Kis 
irodahelyiség biztosítása a kultúra házának padlásán: a lépcsőt biztonságossá kellene tenni. 
Lehetne, mindent lehet, egyetlen egy kérdés van, a pénz. Elhangzott ma az orvosi rendelő 
akadálymentesítése. Mindent meg lehet csinálni, épületet kibővíteni, egyetlen egy kérdés van, 
a pénz és nem tudom, hogyan lehetne ezt a lépcsőt, ami rendkívül meredek, a mozigépész 
számára készült, biztonságossá tenni. Van már KIK-ünk, művelődési házunk, kis irodánk, 
mindenünk van. Zárható raktárhelyiség a nagy raktárban. Tárgyaltunk róla, hogy nem az 
önkormányzat tulajdona. Egyeztetünk, bemehetünk, nem okoz problémát, de más 
tulajdonában nem kellene zárható helyiséget kialakítani. Majd látjuk, hogyan alakul ennek a 
raktárnak a sorsa, ezt majd rendezni kell, de más tulajdonában zárható helyiséget nem tudunk 
biztosítani. Gerendaház elhelyezési lehetősége a művelődési ház udvarán. Gerendaház, ami 
emberi tartózkodásra alkalmas, építési engedély köteles. Mekkora, hova raknánk, mik a 
paraméterek, mi a funkciója? Semmit nem tudunk meg, csak hogy ezek a kérések. Keresztek 
rendbe tétele: szóljanak, ott vagyunk, csináljuk. Község kemencéjének biztosítási lehetősége a 
lakosság számára. Ez a kemence Kiss Katalin rendelője melletti garázsban van, az a terület el 
van kerítve, ami nagyon jó, mert egy biztonságot is jelent. Doktornő építtette. Hogy lehet ott 
rendezvényt tartani, WC nincs, csak a rendelőben, kinyitni? Hogy lehet megoldani? Bontsuk 
ki a kerítést? Ne bontsuk ki a kerítést, mert a kerítés biztonságot jelent. Rossz helyen van a 
kemence. Az összes többi támogatható. Felmerültek kérdések, kérem, majd válaszoljon. 
Hogyan látja a lépcsőt, hogyan lehetne biztonságossá tenni? Milyen gerendaházat szeretnének 
építeni? Egyébként ennek nem ez az útja-módja, rajzot kellene beadni, egyeztetni és utána szó 
lehet gerendaház építéséről, ha egyáltalán szó lehet. Beépítettségi százaléka már így is magas 
a területnek. Ezek a gondolatok jutottak az eszembe. Kész a költségvetés. Döntött arról a 
testület, hogy ’56-os emlékművel kapcsolatban teszünk lépéseket. Művelődési ház 
költségvetésében benne van, aminek benne kell lennie. Vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Jó, amit mondott. 
 
Tóth András képviselő: Vannak ötletek, amelyek nagyon tetszenek és nem nagy pénzbe 
kerülne megvalósítani, a templomkertben vagy bárhol nagyjainknak emlék állítva vagy az 
utcatáblák. Az irodahelyiség esetén a lépcső pénzbe kerülne, de valóban lenne egy helyiségük. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A volt pénztárhelyiség nem lenne jó? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Most a számítógépek vannak ott. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A számítógépek valószínűleg átkerülnek a KIK épületébe. 
Akár a KIK épületében is lehetne helyiséget biztosítani. Keresni kellene az alternatív 
megoldásokat.  
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Hegedűs Sándor művelődésszervező: A KIK épületében lehetne egy helyiséget a civil 
szervezetek részére megcsinálni.  
 
Tóth András képviselő: Akkor megint ott tartunk, hogy nincs KIK, nincs ifjúsági központ. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Úgy látom a hozzáállásból, 
hogy ezek nem olyan elfogadható gondolatok, de meg szeretném védeni őket. A Kiszombori 
Nyári Fesztivál alapjára azért gondoltunk, hogy erre ne kelljen senkinek pályáznia.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Benne van a költségvetésében a művelődési háznak, ezt 
biztosítjuk a művelődési ház keretén belül. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Amire a múltkor azt 
mondták, hogy majd pályázzon mindenre a Honismereti Kör. Például, ha lesz tűzugrás 
pályázzak, ezt kerülné ez el, hogy ne kelljen a községnek is fontos programért a Honismereti 
Körnek pályáznia vagy egy másik civil szervezetnek. Nem gond a pályázatot megírni, ha kell, 
megírom. Az a kérdés, hogy ez községi e, ha nem, akkor nem. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azért hoztuk létre azt a civil alapot, pontosan ez volt a cél, 
hogy biztosítsunk különféle elgondolásokhoz pénzforrást, ez az alap. Van egy alap 3,5 millió 
Ft-tal. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Azt hiszem, az a sportra 
megy el.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elvisz belőle, de a civileknek van forrás a művelődési ház 
költségvetésében. A művelődési ház költségvetése több mint 9 millió Ft, akkor ne mondják 
azt, hogy Kiszombor a kultúrát nem támogatja. Ennek ez a fóruma, ez a lehetősége, ez a 
funkciója. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Tudhatom, hogy a 
művelődési ház költségvetésében melyek azok a dolgok, amelyek engem is érintenek? Ami a 
Honismereti Kört érinti, arra májusban nem fogunk pályázni. Szeretném konkrétan tudni, 
hogy például nem kell pályázni a tűzugrásra, mert kapunk valamennyi támogatást.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egyeztetni fogjuk és megkapja. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Az évfordulós évkönyv 
1997-2017. 1997 a falu évfordulója és így gondoltuk ezt a 20 évet. Ebben lehetne csemegézni 
finom dolgokat, ez egyébként a tagság gondolata, nem elsősorban az enyém, Görbe Boldizsár 
gondolata volt. Felkarolunk minden szépet és jót. Új csemegéket, amik nincsenek benne a 
monográfiában, aminek minden elismerésem, tökéletes, nagyon jó, hogy kiadta az 
önkormányzat, de a ma élő embernek ez az utolsó 20 év szerintünk jelent valamit, 
érdekességet. Vállaljuk, hogy összegyűjtjük, mindent csinálunk, amit csak kell, ha szükséges, 
akkor szeretnénk egy kicsi támogatást, de ez 2017-ben lehetne aktuális. A digitális forma 
nagyon jó dolog, mert egy CD, DVD és már is ott van. Csak felkarolásra ajánlottuk fel az 
önkormányzatnak. Sok mindent önállóan megvalósítunk, de felkínáltam támogatásra, ha úgy 
gondolják. A Kis zombori füzeteket is megcsináltuk, 3 kötetet, most álldogál, keressük a 
pályázati lehetőséget. Ezért Borsi Sándor munkáit is digitálisan adtuk ki.  
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Szegvári Ernőné polgármester: Borsi Sándor munkájához annyit, hogy tudom, hogy azokat 
az anyagokat a kastélyhoz az önkormányzat megkutattatta. Szeretném elmondani, hogy 
önkormányzati kutatásokra épül, mielőtt ez nagyon félre nem menne. Akár a régi kastély 
tervei, tudom, hogy kikérte, elkérte. Felhívom a figyelmet, hogy ezek az alapadatok a mi 
kutatási anyagainkból valók, amit mi fizettünk. Az önkormányzat nagyon szívesen áll 
mindenki rendelkezésére. Nyugodtan kérheti, mert ezekre épített, ezt meg én tudom.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Épített, csak rengeteg új 
dolgot hozott. Egészen más a konkrét tény, ha megnézzük.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem tudjuk még, hogy ez tény vagy nem tény. Ez majd 
akkor fog eldőlni, amikor azt szétbontják. Azt szeretném elmondani, hogy tényleg nagyon sok 
anyagot elkészíttettünk és nagyon sokat léptünk a műemlékeink érdekében, akár a kastélynál a 
dokumentáció elkészíttetése, kutatások, valamint megvalósíthatósági tanulmányok. A Rónay-
kúriát felújította ez az önkormányzat, nem kevés pénzt tett bele, a Helytörténeti Gyűjteményt 
szintén és azért azt nem szeretném, hogy olyan arányok alakulnának ki, hogy semmit nem tett 
az önkormányzat. Ezért hívtam fel a figyelmet arra, hogy a műemlékek megmentése 
érdekében ez az önkormányzat, az elődje, még Nagy Tibor polgármester úr is jelentős 
pénzeket, munkát, energiát, pályázatokat fektetett abba bele, hogy ezek az épületeink így 
néznek ki és ilyen tervdokumentációk állnak rendelkezésünkre, amit Borsi Sándor is 
alapadatként használ, amit nem tőlünk kér el, hanem mástól. Szeretném azt leszögezni, hogy 
műemlékmentésben ez az önkormányzat, illetve elődjei nagyon sokat tettek és eddig is több 
műemléket megmentettünk.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Ezt senki meg nem 
kérdőjelezte. Azóta történhettek olyan dolgok, amelyek új gondolatokat alkalmaznak, nem 
minden van bebetonozva, ezt tudjuk. Ha valamit megállapított, akkor egy régész, 
elképzelhető, ha most kijönne, másként látná. Borsi Sándor is megtesz mindent olyan 
dologért, ami nagyon érdekli. Alaposan, reálisan nézi, foglalkoztatja.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyon sokat köszönhet az önkormányzat is Borsi 
Sándornak, a két szobrot, a makettet is. Nagyon sokra becsülöm, amiket eddig megcsinált, az 
mind nagyszerű.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Zombori nagyokról 
emlékhely. Eltűnt a templomkertből az életfa.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tönkrement, ki kellett szedni. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Ez Bajnóczi János 
gondolata, el is képzelte, hogyan lehetne, majd Borsi Sándor megvalósítaná. Tökéletes terv 
van, hogy legyen, de ezt a Kör egyedül nem tudja megvalósítani, ehhez kell az önkormányzat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Milyen anyagból gondolták? 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Ezt majd kidolgozzák, 
most a hozzáállást szeretné a Kör kipuhatolni, hogy egyáltalán csináljanak tervet, miből 
készüljön. Az a terület nem az önkormányzaté, nem a Honismereti Köré. Ezzel nem tudunk 
egyedül mit csinálni. 
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Gazsi Gábor képviselő: Az önkormányzat terv nélkül nem tud dönteni. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Mondhatta volna, hogy a 
gondolat jó, hozzák a tervet.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Azt mondja, hogy terv van, de nincs is itt. Nem emlékszem, hogy 
bármikor is nem segített volna az önkormányzat. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Mindig segített. Van egy 
csomó ötlet és ehhez kell az önkormányzat.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem is akar elzárkózni senki. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Polgármester asszony 
elmondta, hogy ez sem jó, az sem jó. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem azt mondtam.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Ezek olyan szinten vannak, 
hogy nem lehet. Akkor nem szólt képviselő úr, egyedül Tóth András szólt, hogy mi a jó 
benne. Ez nem baj, csak engem is lelomboznak.  
 
Tóth András képviselő: Most nem képviselőként, hanem kiszombori lakosként mondom el, 
hogy kettő dolog miatt szeretek Kiszomboron lakni. Az egyik, hogy minden működik 
funkcionálisan Kiszomboron, a szemét elszállításától a rendezett faluképig. A másik, amiért 
szeretek Kiszomboron lakni, azért mert vannak ezek a kulturális események, amikre szívesen 
jön fel az ember, ráadásul a környékbeli települések is így vannak Kiszomborral, hogy 
imádják, ha nem lenne a Honismereti Kör, sokkal kevesebb ilyen rendezvény lenne, nyilván 
sokkal kevesebb pénzbe is kerülne, de jó hírét viszi ez is a falunak. Jó szívvel jön ide 
mindenki ebbe a faluba, mert tiszta, szép és rendezett. Először le kellene ülni Hegedűs 
Sándorral, hogy mire jut pénz és utána biztos, hogy mindenki 100 %-ig segíteni fog, amiben 
csak lehet. Ezek szerintem jó ötletek, nyilván drága ötletek, de nagyon jó ötletek. A 
kiadványt, az utcatáblákat is jó ötletnek tartom. Ezt nem képviselőként mondtam. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Itt másként nem tud beszélni, csak képviselőként. 
Maximálisan egyetértek, a főcélokkal is, de az arányokat fent kell tartani, amikor azt 
mondom, és nagyon óvatosan fogalmazok, és ha valaki ezt nem tudja megérteni, nagyon 
tudom sajnálni: emlékhely zombori nagyjainkról. Tartsunk mértéket. Miről fog ez szólni? 
Gondoljanak bele, kik a nagyjaink? Mikor idehozzák ezt az anyagot, nézzük meg. Fából, kiket 
raknak fel, utolsó 10 év, 20 év? Ennek van esetlegesen egy rossz képe is. Nem gondolkodnak? 
Kik a nagyok? Miről beszélünk? Hozzák ide a tervet. A másik az, hogy bronzból, kellünk 
hozzá. Van egy költségvetésünk, túl vagyunk rajta. Vannak úgy mond luxus dolgok, a kultúra 
soha nem luxus, egy nagyon drága dolog. Végigvittük a KIK-et, ott a művelődési ház. Sok 
mindennel egyetértünk, de konkrétumot szeretnénk. Amit Gazsi Gábor is elmondott. Ez 
bronzból van? Tudjuk, hogy mibe került a Kossuth- és Petőfi-szobor. Kiket akarnak rárakni? 
Mennyire elegáns, mennyire visszafogott, mennyire eladható gondolatiságában, nem lesz-e 
sértő, hogyan fogadja a lakosság? Nagyon óvatosan fogalmaztam, ez a véleményem róla. 
Segítjük a Honismereti Kört, nagyszerű dolgokat visznek véghez. Ezt összességében így 
megszavazni nem lehet. Mindegyikről kell árajánlat, mibe kerül, hogy néz ki, mekkora. Ezt 
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egy évben nem tudjuk megcsinálni, ha elkezdjük forintosítani. Elhiszem, hogy álmodnak, 
csodálatos dolgokat csinálnak. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem egy évre vonatkozó terv. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezt megszavazni akkor sem lehet. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem is gondoltam szavazni, tájékoztatónak gondoltam, hogy ezek a 
tervek.  
 
Tóth András képviselő: Biztos, hogy ebben is igaza van, van visszatetszése ennek a 
dolognak. A temetőben is van kijelölve egy parcella a nagyjainknak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha azzal egyet is ért, hogy oda temessék, mert mindenkinek 
van választási lehetősége.  
 
Tóth András képviselő: Nem is arról beszéltem, hogy azonnal szavazzuk meg. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérem, folytassa Endrész Erzsébet. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: A kis ismertető táblák a 
névadókról azért kellene, ha később bővíti a község, akkor egységes legyen. Az 
önkormányzat tudja, hogy milyet lehet feltenni. Ezt szeretnénk megvalósítani. A Rotunda 
környékének tisztítását azért kértem, mert jönnek a látogatók, ott voltunk a hétvégén is és 
főleg hétvégén jönnek látogatók. A kastély emeletén a próbakoncertre azért gondoltunk, mert 
nagyon szép, fantasztikus akusztikája van. A Kör tagsága szeretne engedélyt kapni, hogy 
megnézhessük, Borsi Sándor végigvihessen a szinteken. Lenne egy félóra, amikor 
megnéznénk, nagyon csodás tér van. A kis irodahelyiség azért kellene, mert sok eszközünk 
van, a helyiségben én dolgoznék, én mennék fel. Ezek csak kérések. Fel tudok menni a 
padlásra, ezen a lépcsőn is és vállalom, ha leesek, leesek. Zárható raktárhelyiség a nagy 
raktárban, polcrendszert lehetne kialakítani, be tudnánk zárni, ha lehetne, tudom, hogy alku 
tárgya. Pályázunk, sokat nyerünk, ott van minden dolgunk. Valami lehetőség kellene, ha 
nincs, ezzel élünk. Az Útvesztővel kapcsolatban nagyon sok dolgunk van, kell a hely és 
köszönjük, hogy van legalább egy ilyen lehetőségünk. Nagyon jó, hogy minden egy helyen 
tud lenni, ha lenne egy olyan rész, ami zárható, tényleg jó lenne. Pályáztunk egy 
gerendaházra, aminek zsindelyes a teteje, 500-600.000,- Ft körüli összegbe kerülne. Építési 
engedély kell? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ha emberi tartózkodásra alkalmas, akkor igen. Beszéljen 
erről Gábor Vilmossal. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Ez mobil, szétszedhető.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Mi volna a funkciója? 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Kiülő a kultúrház udvarára, 
esetleg a háttérben mobil kemence, lehetne sütni, ha esik az eső, akkor is bárki kiülhet oda. 
Ennek az alját le kellene rögzíteni, ahhoz kellene a segítség, nem egy olyan nagy probléma. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Az alaphoz kell sóder, homok, földelhordás, térkő, térkő 
lerakása, szegélykő, kb. 500.000,- Ft lenne. Az ÖNO udvarára tervezett kiülő miatt ki lett 
számolva. Ez nem olyan kis dolog, mert program szerint haladunk. Ott van az ÖNO kerítése, 
a kiülő alja, a Makói utcát be kell fejezni. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: A Honismereti Kör tagjai 
ebben segítenek. Két keresztről van szó, amit meg akartunk csinálni és akkor azt mondták, 
hogy majd az önkormányzat megcsinálja. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az egyik a Pincedombi út melletti?  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Igen. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Azt már javították.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Ahol az átjárásról volt szó. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ne kérjünk már vízjogi engedélyt ahhoz, hogy ott át tudjanak 
menni. Ismét ott vagyunk, hogy építsünk fából egy komoly művet, hogy át tudjanak menni.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Ha engedély kell, akkor 
hagyjuk. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszéltünk már erről. Hányan mennének oda ki? Az 
ésszerűséget is vegyük már figyelembe. Kell nekünk oda építeni egy hidacskát?  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Nem tudom, hogy oda 
mennyire komoly hidat kell építeni. Nem elég palló? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem. Ha valakit ráengedünk valamire, ha azt az 
önkormányzat rakja ki, annak a felelősségét vállalni kell. 
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Az utolsó a kemence. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Hogyan képzelte el? Nyissuk ki a kerítést?  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Másik oldalról egy kaput, 
csak a kemencéhez lehessen hozzáférni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Elkészült a kerítés, a nagykapu.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Nem az önkormányzaté? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az egész épület az önkormányzaté. A legnagyobb hiba az 
volt, hogy engedtük, hogy oda megépítsék. Utána engedélyeztük, amikor már kész volt. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem jó ötlet, a Magtár és a rendelő kerítése közötti részt WC-nek 
használják. Ha már családi rendezvény van, sütni akarnak, ahhoz már az ital hozzátartozik és 
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akkor már WC kell. Semmiképp sem elfogadható, hogy az egészségügyi intézményben lévő 
WC-t használják. Ha annyira kemence kell, akkor a művelődési ház udvarán is lehetne. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A művelődési ház udvarán semmi sem jó, a beépítettség miatt. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Az ÖNO udvarában is lehetne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Volt már róla szó, hogy kemence vagy tűzhely. A kemencét 
tudni kell befűteni, nagyon érteni kell hozzá. Megvettük a nagy villanytűzhelyt, a legnagyobb 
hidegben is tudnak sütni.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Mobil kemence lesz? A 
gerendaház el van vetve? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meg kell beszélni Gábor Vilmossal. Kérdés, vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Egy próbakoncert lenne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Végig kell nézni, hogyan lehet feljutni, miről van szó. Eddig 
sem voltunk semmitől elzárkózva. Az önkormányzat csináltatta meg a nagy lépcsőt is, hogy 
biztonságos legyen. Ha én vagyok a felelős, akkor nekem senki ne mondja, hogy ezt így és 
így meg lehet csinálni. A toronyba is megcsináltattuk a lépcsőt, van korlát és így rendben van.  
 
Endrész Erzsébet Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnöke: Mi most nem vártunk 
döntéseket, ezek jelzések voltak, hogy mit szeretnénk megvalósítani apránként. Nem azt 
vártuk, hogy most igennel szavazzanak, csak, hogy támogatás van vagy nincs. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erről így, hogy támogatás van vagy nincs, nem lehet dönteni. 
Mindegyiket külön kell értékelni és külön kell róla dönteni. Kérdés? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Az irodahelyiség elég konkrét kérdés. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Meredek a lépcső, ha odaadjuk, fűteni kell, növeljük majd a 
költségeinket. Ha úgy gondolja a képviselő-testület, biztosítsuk az irodahelyiséget.  
 
Szekeres Krisztián képviselő: Gondolatilag azzal értek egyet, ha egy egyesületnek irodára 
van szüksége az nem egy ördögtől való vétek. Az egy másik dolog, hogy valóban nem biztos, 
hogy a legszerencsésebb az a helyiség, mert elég meredek lépcső vezet fel, fűteni kell, több 
szempont van.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy irodahelyiséget biztosítsunk a 
Honismereti Kör részére, de felelősséget nem vállalunk a megközelíthetősége miatt, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 46/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör részére irodahelyiség biztosítása 
 
46/2016.(II. 23.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiss Mária 
Hortensia Honismereti Kör részére irodahelyiség biztosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a Kiss 
Mária Hortensia Honismereti Kör adminisztratív tevékenységéhez az Ady Endre Művelődési 
Ház (6775 Kiszombor, Szegedi u. 13.) épület padlásterében irodahelyiséget biztosít. 
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gerendaházzal kapcsolatban Endrész Erzsébet keresse meg 
Gábor Vilmost. Talán jobb lett volna előtte, mielőtt erre pályáznak. Ha nem engedélyköteles, 
akkor megállapodást kell kötni a Honismereti Körrel, hogy a gerendaház a Honismereti Kör 
tulajdona. Tudomásul vesszük a tájékoztatást, mindenhez külön egyeztetést kérünk, jó munkát 
kívánunk a Honismereti Körnek, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 47/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2016. évi programjairól 
 
47/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a tájékoztató a 
Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 2016. évi programjairól tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul vette Endrész 
Erzsébetnek, a Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elnökének tájékoztatóját a 2016. évi 
programjaikról. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.  
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Belterületi gyalogos-átkelőhelyek létesítése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
       polgármester     jegyző 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Térjünk vissza a belterületi gyalogos-átkelőhelyek létesítése 
tárgyú előterjesztéshez. Aki egyetért azzal, hogy 4 helyen létesítsünk gyalogos-átkelőhelyet, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület 6 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a Makói utca – Szent István tér, 
illetve a Szegedi utcai körforgalom Nagyszentmiklósi utcai ágában létesítsünk kijelölt 
gyalogos-átkelőhelyet, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 48/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Belterületi gyalogos-átkelőhelyek létesítése – 2 helyszínen 
 
48/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a belterületi 
gyalogos-átkelőhelyek létesítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
alábbi helyszíneken tartja szükségesnek Kiszombor belterületén a gyalogos-átkelőhelyek 
létesítését: 

• a Makói utca – Szent István tér, valamint 
• a Szegedi utcai körforgalom Nagyszentmiklósi utcai ága. 

 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Két helyszínen a gyalogos-átkelőhelyek létesítésének 
költsége 3.196.015,- Ft. A burkolatépítésre a Tám-Pont ’99 Kft. adta a legalacsonyabb 
összegű árajánlatot, 2.221.950,- Ft erre a két átkelőhelyre vonatkozóan. Aki egyetért azzal, 
hogy a Tám-Pont ’99 Kft.-től rendeljük meg a burkolatépítést, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 49/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor belterületi gyalogos-átkelőhelyek burkolatépítésének megrendelése 
 
49/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a belterületi 
gyalogos-átkelőhelyek létesítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
alábbi helyszíneken tartja szükségesnek Kiszombor belterületén a gyalogos-átkelőhelyek 
létesítését: 

• a Makói utca – Szent István tér, valamint 
• a Szegedi utcai körforgalom Nagyszentmiklósi utcai ága. 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenti helyszínek 
vonatkozásában a belterületi gyalogos-átkelőhelyek burkolatépítését megrendeli a  

Tám-Pont ’99 Építőipari, Kereskedelmi és Szolgáltató Kft.-től 
(6722 Szeged, Petőfi S. sgt. 40., képviseli: Tábith Mihály ügyvezető) 

az árajánlat szerinti 1.749.567,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 2.221.950,- Ft összegben. 
 
A Képviselő-testület a gyalogos-átkelőhelyek burkolatépítésének költségét bruttó 2.221.950,- 
Ft összeget az önkormányzat 2016. évi költségvetésében eredeti előirányzatként biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a Tám-Pont ’99 
Építőipari, Kereskedelmi és Szolgáltató Kft-vel a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Tám-Pont ’99 Építőipari, Kereskedelmi és Szolgáltató Kft. 
  6722 Szeged, Petőfi S. sgt. 40. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Forgalomtechnika létesítésére a Közúti Szolgáltató és 
Kereskedelmi Kft. ajánlata a legkedvezőbb, 353.393,- Ft összegben. Aki egyetért azzal, hogy 
a Közúti Szolgáltató és Kereskedelmi Kft.től rendeljük meg a forgalomtechnika létesítését, 
bruttó 353.393,- Ft összegért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 50/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor belterületi gyalogos-átkelőhelyek forgalomtechnika létesítésének 
megrendelése 
 
50/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a belterületi 
gyalogos-átkelőhelyek létesítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
alábbi helyszíneken tartja szükségesnek Kiszombor belterületén a gyalogos-átkelőhelyek 
létesítését: 

• a Makói utca – Szent István tér, valamint 



52 

 

• a Szegedi utcai körforgalom Nagyszentmiklósi utcai ága. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenti helyszínek 
vonatkozásában a belterületi gyalogos-átkelőhelyek forgalomtechnika létesítését megrendeli a  
 

Közúti Szolgáltató és Kereskedelmi Kft.-től  
(6413 Kunfehértó, II. Körzet 2., képviseli: Lakos Dénes ügyvezető igazgató) 

az árajánlat szerinti 275.900,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 350.393,- Ft összegben. 
 
A Képviselő-testület a gyalogos-átkelőhelyek forgalomtechnika létesítésének költségét bruttó 
350.393,- Ft összeget az önkormányzat 2016. évi költségvetésében eredeti előirányzatként 
biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a Közúti Szolgáltató 
és Kereskedelmi Kft-vel a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Közúti Szolgáltató és Kereskedelmi Kft. 
  6413 Kunfehértó, II. Körzet 2. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A közvilágítási része nettó 491.800,- Ft, az Erzol 2000 Kft. 
ajánlata alapján, amely a legalacsonyabb összegű ellenszolgáltatás. Aki egyetért azzal, hogy 
az Erzol 2000 Kft-től rendeljük meg a közvilágítás kiépítését, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 51/2016. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor belterületi gyalogos-átkelőhelyek közvilágítás létesítésének megrendelése 
 
51/2016.(II. 23.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a belterületi 
gyalogos-átkelőhelyek létesítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy az 
alábbi helyszíneken tartja szükségesnek Kiszombor belterületén a gyalogos-átkelőhelyek 
létesítését: 

• a Makói utca – Szent István tér, valamint 
• a Szegedi utcai körforgalom Nagyszentmiklósi utcai ága. 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fenti helyszínek 
vonatkozásában a belterületi gyalogos-átkelőhelyek közvilágítás létesítését megrendeli az  
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Erzol 2000 Kft.-től  
(6724 Szeged, Körtöltés u. 38., képviseli: Terhes Zoltán) 

az árajánlat szerinti 491.080,- Ft + Áfa, mindösszesen bruttó 623.672,- Ft összegben. 
A Képviselő-testület a gyalogos-átkelőhelyek közvilágítás létesítésének költségét bruttó 
623.672,- Ft összeget az önkormányzat 2016. évi költségvetésében eredeti előirányzatként 
biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy az Erzol 2000 Kft-
vel a vállalkozási szerződést kösse meg. 
 
A határozatról értesül: 
- Erzol 2000 Kft. 
  6724 Szeged, Körtöltés u. 38. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
/Balázs Zoltán képviselő távozott, így a képviselő-testület 5 fővel folytatja munkáját./ 
 
3. Napirend 
A 2016. évi költségvetési rendelet elfogadása. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 16. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend a 2016. évi költségvetési rendelet 
elfogadása. A lakásvásárláshoz nyújtandó támogatás keretösszege nem szerepel a rendelet-
tervezetben, mert nem akartunk irányítást gyakorolni. Ha majd dönt róla a testület, belekerül 
módosításként. A gyalogos-átkelőhelyek létesítésének összege és a TOP pályázatok 
előkészítésére meghatározott összegek még belekerülnek a költségvetésbe. Minek a terhére? 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A tartalék terhére. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A rendelet kiegészülne a tartalékkeret terhére a két TOP-os 
pályázat költségével, illetve a gyalogos-átkelőhelyek létesítésének összegével. Beépültek az 
intézmények többletigényei, amelyekről az előző testületi ülésen beszéltünk. A fogorvos 
részére röntgen vásárlásra is meg lett határozva egy összeg. Ezzel kapcsolatban vélemény? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: Kötelező. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kötelező, a meglévő röntgen nem megfelelő. Az biztos, hogy 
ezzel nagyot lépne előre az ellátás. A lakosság érdekében jót teszünk. Az előterjesztésbe 
rosszul került bele, a háziorvos részére nem sürgősségi táska kerül beszerzésre, hanem 
sürgősségi táska eszközeinek pótlása 75.000,- Ft értékben. Kérdés? Aki egyetért a 
költségvetési rendelet megalkotásával, az elhangzott kiegészítésekkel együtt, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 5 igen szavazattal megalkotta 6/2016. önkormányzati 
rendeletét. 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
6/2016.(II. 24.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2016. évi költségvetéséről 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli 
el: 

1. § 
 
A rendelet hatálya kiterjed az Önkormányzatra és az általa fenntartott költségvetési szervekre. 
 

2. § 
 
A Képviselő-testület az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény (a továbbiakban: 
Áht.) 23. § (2) bekezdésében foglalt rendelkezések alapján a költségvetés táblarendszerét e 
rendelet mellékletei szerint alakítja ki és hagyja jóvá 2016. évre.  
 

3. § 
 
(1) A Képviselő-testület az Önkormányzat és az Önkormányzat fenntartásában működő 
költségvetési szervek együttes 2016. évi költségvetésének: 
a) bevételi főösszegét 551.262 e Ft-ban, ezen belül 
 aa) működési költségvetési bevételét 490.721 e Ft-ban, 
 ab) felhalmozási költségvetési bevételét 60.541 e Ft-ban, 
b) kiadási főösszegét 551.262 e Ft-ban, ezen belül 
 ba) működési költségvetési kiadását 490.721 e Ft-ban, ezen belül 

1. személyi jellegű kiadások 226.177 e Ft-ban, 
2. munkaadókat terhelő járulékokat 52.774 e Ft-ban, 
3. dologi jellegű kiadásokat 149.324 e Ft-ban, 
4. működési célú pénzeszköz átadását 28.658 e Ft-ban, 
5. önkormányzat által folyósított ellátást 17.780 e Ft-ban, 
6. tartalékot 16.008 e Ft-ban, 

bb) felhalmozási költségvetési kiadását 60.541e Ft-ban, ezen belül 
1. beruházások előirányzatát 21.767 e Ft-ban, 
2. felújítási kiadások előirányzatát 4.688 e Ft-ban, 
3. tartalékot 34.086 e Ft-ban, 

c) költségvetési hiányát 0 e Ft-ban, ezen belül 
 ca) működési költségvetési hiányát 0 e Ft-ban, 
 cb) felhalmozási költségvetési hiányát 0 e Ft-ban 
állapítja meg. 

4. § 
 

A Képviselő-testület Kiszombor Nagyközség Önkormányzata költségvetésének címrendjét az 
1. melléklet szerint határozza meg. 
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5. § 
 
Az Áht. 23. § (2) bekezdés a) pontja rendelkezésének megfelelően az önkormányzati szintű 
költségvetési bevételeit és költségvetési kiadásait előirányzat-csoportok, kiemelt 
előirányzatok, és kötelező feladatok, önként vállalt feladatok, állami (államigazgatási) 
feladatok szerinti bontásban a 2., 2/1., 2/2., 2/3., 3. és 4. melléklet tartalmazza. 
 

6. § 
 
A Képviselő-testület az egyes címek költségvetését a következők szerint határozza meg: 

a) az Önkormányzat költségvetésében szereplő működési jellegű feladatok kiadásait, 
valamint engedélyezett létszámát a 3/1. melléklet, 

b) az önkormányzati fenntartású költségvetési szervek (intézmények) kiadásait, valamint 
engedélyezett létszámát a 3/2. melléklet, 

c) az Önkormányzat által nyújtott ellátottak pénzbeli juttatásai a 3/3. melléklet, 
d) az Önkormányzat egyéb működési célú kiadásait a 3/4. melléklet, 
e) az Önkormányzat kiemelt felújításait és beruházásait a 3/5. és 3/6. melléklet 

tartalmazza. 
 

7. § 
 
A Képviselő-testület az európai uniós forrásból finanszírozott támogatással megvalósuló 
programok, projektek bevételeit és kiadásait az államháztartásról szóló törvény 
végrehajtásáról szóló 368/2011.(XII. 31.) Korm. rendelet (a továbbiakban: Ávr.) 24. § (1) 
bekezdés a) pontja és bd) pontja alapján a 3/7. melléklet szerint hagyja jóvá. 
 

8. § 
 
A Képviselő-testület az Áht. 23. § (3) bekezdése, valamint az Ávr. 24. § (1) bekezdés bc) 
pontja alapján az Önkormányzat 2016. évi általános és céltartalékát a 3/8. melléklet szerint 
hagyja jóvá. 
 

9. § 
 
A Képviselő-testület az önkormányzati szintű előirányzat-felhasználási ütemtervét az 5. 
melléklet, az önkormányzati szintű bevételek és kiadások alakulásának mérlegszerű 
bemutatását a 6. melléklet, az Önkormányzatot megillető 2016. évi hozzájárulások, 
támogatások alakulását a 7. melléklet, valamint az önkormányzati szintű 2016. évi 
költségvetés működési és felhalmozási bevételeit és kiadásait a 8. melléklet szerint hagyja 
jóvá.  
 

10. § 
 
A Képviselő-testület az Áht. 24. § (4) bekezdés b) pontja alapján a többéves kihatással járó 
döntések előirányzatait éves bontásban a 9. melléklet szerint hagyja jóvá. 
 

11. § 
 
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, valamint az önkormányzati költségvetési 
szerveket, hogy a 2016. évi költségvetésében az Önkormányzatot és az önkormányzati 
költségvetési szerveket megillető bevételek beszedéséről gondoskodjon, ennek érdekében 
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szerződéseket kössön, illetve pályázatokat nyújtson be, valamint tegyen intézkedéseket a 
jóváhagyott kiadási előirányzatok felhasználására. 
 

12. § 
 

(1) E rendelet keretein belül az Önkormányzat és az Önkormányzat fenntartásában működő 
költségvetési szervek a költségvetési előirányzataik felett teljes jogosultsággal bírnak. 

(2) Az Önkormányzat és költségvetési szervei bevételi és kiadási előirányzatai év közben 
módosíthatók. 

(3) Az Önkormányzat és az Önkormányzat fenntartásában működő költségvetési szerv a 
jóváhagyott bevételi és kiadási előirányzat fő összegének módosítását – az intézményi 
költségvetés bevételi főösszegét meghaladó többletbevételből – saját hatáskörében 
kezdeményezheti. Kiemelt bevételi jogcím többletteljesítése esetén – amíg más bevételi 
jogcím teljesítése nem éri el az előirányzatot – a költségvetési főösszeg csak szerződés 
alapján, meghatározott célra átvett pénzeszközökkel emelhető. 

(4) A költségvetési szervek a kiemelt előirányzaton belül a részelőirányzatokkal a 
jogszabályi előírások figyelembevételével önállóan gazdálkodnak. 

 

13. § 
 

(1) Az Önkormányzat és az Önkormányzat fenntartásában működő költségvetési szervek 
pénzmaradványát a Képviselő-testület a zárszámadási rendeletével hagyja jóvá. 

(2) A 2015. évi költségvetési pénzmaradvány elszámolása során elvonásra kerül: 
a) a végleges feladatelmaradás szerinti összeg; 
b) a meghatározott célra rendelkezésre bocsátott, áthúzódó pénzügyi teljesítés 

nélküli összeg; 
c) munkaadókat terhelő járulékok előirányzat támogatással fedezett, illetve 

arányos részének maradványából azon összeg, amely nem kapcsolódik a 
személyi juttatások előirányzatának járulékköteles maradványához. 

(3) Az előző évi Képviselő-testület által jóváhagyott pénzmaradvány összegével az 
intézmény költségvetését a Képviselő-testület módosítja.  

 

14. § 
 

(1) Az Önkormányzat gazdálkodása során az év közben létrejött hiány fedezésének 
módjáról a Képviselő-testület dönt. 

(2) A hitelműveletekkel kapcsolatos hatáskört a Képviselő-testület gyakorolja. 
(3) Az önkormányzati gazdálkodás során az év közben létrejött költségvetési többlet 

értékpapír vásárlásra fordítható. 
(4) A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert arra, hogy az Önkormányzat 

átmenetileg szabad pénzeszközeit pénzintézetnél, a bank által biztosított legkedvezőbb 
kamatfeltételekkel lekösse. 

(5) Az Önkormányzat értékpapír állománya értékesítésére és vásárlására az önkormányzat 
vagyonáról, és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT rendelet 
12. § (2) és (5) bekezdéseiben foglalt rendelkezések az irányadóak. 
 

15. § 
 

(1) 3 millió Ft értékhatárt meghaladó vagyon értékesítését, használatát, hasznosítás jogát 
átengedni csak nyilvános versenytárgyalás útján, a legjobb ajánlatot tevő részére lehet. 
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(2) A tárgyévi költségvetési törvényben a kis összegű követelések értékhatárát 
kötelezettenként el nem érő, be nem hajtható követelések lemondásáról és törléséről a 
Képviselő-testület által átruházott hatáskörben eljárva a polgármester dönt. 

(3) Az Önkormányzat irányítása alá tartozó költségvetési szerv a 2015. december 31-én 
fennálló 1.000 Ft-ot meg nem haladó követeléseket az önkéntes teljesítésre történő 
felhívástól számított 6 hónap elteltével saját hatáskörben törölheti. 
 

16. § 
 

(1) Az Önkormányzat és az Önkormányzat fenntartásában működő költségvetési szervek 
számláit az OTP Kereskedelmi Bank Nyrt. vezeti.  

(2) Az Önkormányzat az átmeneti finanszírozási gondjainak áthidalására a működés 
folyamatosságának biztosítására a számlavezető pénzintézettől a bankszámlaszerződés 
alapján likviditási hitelt vehet igénybe. 
A hitel felvételével kapcsolatos előzetes intézkedések megtételére – a Képviselő-testület 
jóváhagyásával – a polgármester jogosult. 
 

17. § 
 

(1) A kiadások teljesítésekor (a beszerzések, szolgáltatások pénzügyi teljesítésénél) az Áht. 85. 
§-ára figyelemmel előnyben kell részesíteni a banki átutalással történő fizetési módokat. 

(2) A kiadások készpénzben történő teljesítésére csak az e rendeletben szabályozott esetekben 
kerülhet sor. 

(3) Az alábbi esetekben igényelhető készpénz felvétele, illetve készpénzes kifizetés a 
házipénztárból: 
a) bérjellegű kifizetések: 

aa) közfoglalkoztatottak személyi juttatása, 
ab) eseti megbízási díj, 
ac) önkormányzati képviselők és külsős bizottsági tagok tiszteletdíja; 

b) illetményelőleg, 
c) belföldi kiküldetéseknél útiköltség térítések, 
d) a saját személygépkocsi hivatali célú használatáért fizetett költségtérítés, 
e) üzemanyag vásárlással kapcsolatos kiadások, 
f) helyi és helyközi utazási költségtérítés, 
g) készletbeszerzéssel kapcsolatos kiadások, 
h) reprezentációs kiadások, 
i) jogszabályban meghatározott szociális vagy gyermekvédelmi pénzbeli ellátás, 
j) az önkormányzat és az intézmények rendezvényeivel kapcsolatos kiadások, 
k) vásárlásra, elszámolásra kiadott előlegek, 
l) egyéb fentiekben nem részletezett működtetéssel, üzemeltetéssel kapcsolatban 

felmerülő azonnali kifizetések esetei egyedi engedély alapján. 
(4) A (3) bekezdésben foglalt eseteken túlmenően az Önkormányzat és az általa fenntartott 
költségvetési szervek házipénztárából csak a kötelezettségvállalásra jogosult egyedi írásbeli 
engedélye alapján teljesíthető készpénzkifizetés. 
 

18. § 
 
(1) A költségvetési szerv az Áht. 71. § (1) bekezdésében foglaltak bekövetkeztét 

haladéktalanul köteles az irányító szervnek jelezni. 
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(2) Az önkormányzati biztos kirendelésére, megbízására, a költségek viselésére az Ávr. 116-
118. §-aiban foglaltak az irányadók. 

 

19. § 
 
(1) A Képviselő-testület a köztisztviselők illetményalapját 2016. január 1-jétől a törvényi 

szabályozással azonos mértékben 38.650,- Ft-ban határozza meg a közszolgálati 
tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény (a továbbiakban: Kttv.) 132. §-a alapján. 

(2) A Képviselő-testület a felsőfokú és a középfokú iskolai végzettségű köztisztviselők 
illetménykiegészítését egységesen 10 %-ban határozza meg a Kttv. 132. §-a, valamint a 
234. § (3) bekezdés b) pontja és (4) bekezdése alapján, az illetménykiegészítés csak egy 
jogcímen érvényesíthető. 

(3) A Polgármesteri Hivatal köztisztviselői, ügykezelői, továbbá a Munka Törvénykönyve 
alapján foglalkoztatott – köztisztviselőnek, ügykezelőnek nem minősülő – munkavállalói 
részére az Ávr. 51. § (1) bekezdésével összhangban jutalom céljára az egységes rovatrend 
K1101 törvény szerinti illetmények, munkabérek rovat eredeti előirányzatának 17 %-os 
mértékéig vállalható kötelezettség. 

(4) A költségvetési szervek a személyi jellegű kiadások eredeti előirányzatának 3,5 %-át a 
dolgozók illetményelőlegének folyósítására használhatják, negyedéves ütemezésben. Az 
illetményelőleg törlesztéséből visszafolyó összeg az igénybe vehető előlegkeretet nem 
növeli. 

(5) A Képviselő-testület a polgármester, a Polgármesteri Hivatal köztisztviselői, ügykezelői, 
továbbá a Munka Törvénykönyve alapján foglalkoztatott – köztisztviselőnek, 
ügykezelőnek nem minősülő – munkavállalói részére 193.250,- Ft/fő/év cafetéria-juttatást 
biztosít.  

(6) A Polgármesteri Hivatal köztisztviselőinek adható szociális, jóléti, kulturális, 
egészségügyi juttatásokról és a szociális és kegyeleti támogatásokról szóló 23/2001.(X. 
30.) KKÖT rendelet 5. §-a szerinti szociális keret 2016. évben 5.000 Ft. 

 
20. § 

 
A 2016. évi költségvetési gazdálkodás átmeneti szabályairól szóló 36/2015.(XII. 16.) 
önkormányzati rendelet alapján Kiszombor Nagyközség Önkormányzata és költségvetési 
szervei jogosultak voltak a bevételeik folytatólagos beszedésére, kiadásaik teljesítésére. Az 
átmeneti időszakban beszedett bevételek, teljesített kiadások a költségvetési rendeletbe 
beépültek. 

Záró rendelkezések 
 

21. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba, de rendelkezéseit 2016. január 1. 
napjától kell alkalmazni. 
 

22. § 
 
Hatályát veszti a 2016. évi költségvetési gazdálkodás átmeneti szabályairól szóló 
36/2015.(XII. 16.) önkormányzati rendelet. 
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester         jegyző 
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Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, köszönöm a 
megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 
Szegvári Ernőné        Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester        jegyző 
 


